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зустрічі обговорювалися питання щодо прозорості роботи вищого законодавчого органу 

держави. 
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наші виборці, чекає вся Україна, якої вимагає доба наступних відповідальних рішень. 
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підкреслив, що «євроінтеграція 100-% залежить від Президента, тому якщо угода не буде 
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просто монолог і роздача нарядів Верховній Раді». 
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приблизний перелік кандидатів у проросійську групу парламенту. 

БЛОГИ 

Ігор Мірошниченко: «ТКАЧеве шиття білими нитками»  pravda.com.ua..............21 

Чи можна назвати журналістами тих, хто власні фантазіі видає за журналістські 
розслідування, або того, хто за будь-яку ціну ладен виконувати забаганки медіа-олігархів? 

Очевидно ні! Такий собі М.Ткач впевнено йде шляхом гопника Тітушка і вже найближчим 

часом може стати уособленням усіх медіа-кілерів. 

Анатолій Гриценко: «Три роки – бездарно втрачено»  pravda.com.ua ....................22 

Президент врешті-решт затвердив Державну програму розвитку Збройних Сил на період до 

2017 року. Сталося це аж через три з половиною роки після його приходу на Банкову. Після 

того, як у військовому відомстві Янукович перепробував трьох міністрів – Єжель, Саламатін, 

Лебедєв... 

ТЕЛЕБАЧЕННЯ І РАДІОМОВЛЕННЯ 

Віктор Янукович закликав Верховну Раду розглянути закони для 

євроінтеграції  "Студія "1+1", ТСН..............................................................................23 

Верховна Рада планує ухвалити «Єврозакони»  5 канал, Час новин........................24 

Президент сподівається, що у парламенті буде досягнуто порозуміння і 
взаємодія між політичними силами  ICTV, Факти ....................................................24 

Каникулы закончились  Интер, Подробности ..........................................................26 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

3 

Гість студії - Ігор Швайка, народний депутат, фракція ВО "Свобода"  ТВі, 

Сьогодні ...........................................................................................................................27 

У Межигорья появился новый собственник  ТРК "Украина", События.................32 

Валентин Наливайченко «Безвідповідальність у парламенті – це політична 
корупція»  Радіо Свобода, Точка зору...........................................................................33 

 

Друковані видання 

Володимир Рибак: «На всі запитання треба знайти відповіді в стінах Верховної 
Ради»  

"Голос України" 

Голова Верховної Ради України Володимир Рибак у понеділок провів зустріч з 
представниками громадянських рухів, зокрема, руху «Чесно» і «Відкритої громадянської 
платформи». 

Під час зустрічі обговорювалися питання щодо прозорості роботи вищого законодавчого 

органу держави, доступності для журналістів і представників громадських організацій засідань 

комітетів та інших питань роботи парламенту, що становлять суспільний інтерес. 

В.Рибак у цьому контексті підкреслив, що Верховна Рада України є відкритим 

законодавчим органом і «будь-які питання мають вирішуватися лише шляхом голосування». 

Керівник парламенту зазначив, що нині треба зробити все, щоб бійки і силові 
протистояння відійшли в історію. «Сьогодні треба дати рівні можливості для висловлення 

думок як більшості, так і опозиції, на всі запитання треба знайти відповіді у стінах парламенту, 

а не на вулицях», — підкреслив В. Рибак, вкотре наголосивши, що «за це наші виборці віддали 

свої голоси». 

Як позитив В.Рибак відзначив зрушення у питанні персонального голосування, 

підкресливши, що «тут немала заслуга журналістів і громадських рухів». «Щоразу під час 

засідань я хочу, щоб усі депутати були присутніми на засіданні, дотримувалися Регламенту, 

виконували його», — сказав керівник парламенту. 

Під час обговорення питання доступу громадян на засідання парламентських комітетів 

Голова Верховної Ради зазначив, що «до розгляду питань на комітетах мають залучатися 

фахівці, спеціалісти, журналісти, представники громадських організацій». 

Він повідомив, що має намір особисто побувати на засіданнях комітетів, побачити їхню 

роботу, адже «кожен законопроект до входження у сесійну залу повинен ретельно 

опрацьовуватися в комітетах». В.Рибак, звертаючись до учасників зустрічі, висловив готовність 

до співпраці і діалогу, закликав їх інформувати, надавати пропозиції, які сприяли б розвитку 

демократичних принципів у роботі Верховної Ради й усього суспільства. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=300824 

Виступ Голови Верховної Ради України Володимира Рибака  
"Голос України" 

під час відкриття третьої сесії Верховної Ради України сьомого скликання 3 вересня 

2013 р. 

Шановні народні депутати, шановні гості Верховної Ради! 
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Вітаю всіх із завершенням канікул та поверненням до праці. Саме до праці, на яку 

очікують наші виборці, чекає вся Україна, якої вимагає доба наступних відповідальних рішень. 

Сподіваюся, ви погодитеся, що цього вимагає й наша корпоративна професійна та 
політична честь. Бо згідно з останніми соціологічними дослідженнями, населення України 

визнає авторитет Верховної Ради найнижчим порівняно з іншими вищими гілками державної 
влади та суспільними інститутами. 

Сьогодні ми утретє розпочнемо сесійну роботу, а незабаром мине рік з того дня, коли ми 

склали присягу народних депутатів на вірність Україні. Період нашого «політичного учнівства» 

залишається позаду, попереду ж на нас чекає чотири місяці сесійної праці, яка має довести 

народові України нашу професійність, нашу політичну зрілість, масштабність нашого 

державного мислення та відчуття відповідальності за долю нашої Держави. 

Ми відкриваємо третю сесію сьомого скликання у період, який визначить майбутнє 

України та її місце у світі на наступні десятиліття. Через три місяці Україна опиниться в 

епіцентрі політичного сюжету, який за його масштабами можна сміливо віднести до розряду 

геополітичних явищ. Наприкінці листопада у Вільнюсі підписуватиметься не просто пересічний 

міжнародний договір-Угода про асоціацію України з Євросоюзом — а буде визначено історію 

незалежної України в широкому європейському контексті. Рішень такого калібру, такої 
складності та доленосного характеру для подальшого розвитку держави Україна ще не 

приймала. Із наближенням Вільнюського саміту наростатиме відчуття нашої відповідальності 
за наступні політичні рішення, чіткіше вимальовуватимуться потенційні політичні, економічні, 
гуманітарні наслідки цих рішень. Досягнення реальної асоціації, запровадження європейських 

стандартів життя в Україні сьогодні залежить насамперед від нашої спільної роботи. У 

Брюсселі справедливо вважають, що зараз «Верховна Рада відіграє вирішальну роль у тому, 

щоб підписання угоди про асоціацію стало можливим». 

Отже, настав час, коли Верховна Рада України, її депутатський корпус мають врешті-
решт «наздогнати» суспільство і Президента України та чітко усвідомити, для чого народ нас 

обрав та видав нам мандат приймати рішення в інтересах мільйонів людей. Тільки так ми 

зможемо відродити довіру народу до найвищого законодавчого органу влади, оновити повагу 

до звання «народний депутат». На минулій сесії ми змогли зробити впевнені кроки на цьому 

шляху — попри відомі політичні протистояння, парламент прийняв 10 важливих правових актів 

в контексті наступного підписання Угоди про асоціацію. У ході третьої сесії на обговорення у 

парламенті чекає ще сім законопроектів, прийняття яких необхідно для підписання угоди про 

асоціацію України з ЄС. 

У наступні ж два місяці нам належить зосередитись на таких значущих законопроектах, 

як реформування прокуратури, судової системи та вдосконалення виборчого законодавства, що 

є вкрай актуальним і необхідним у світлі побудови соціальної, правової, демократичної 
держави та громадянського суспільства. Реформуючись, Україна вирішує проблеми, породжені 
минулим та теперішнім часом, рухається до цивілізаційного розвитку, демонструючи політичну 

зрілість та конструктивну роботу в ім’я України та Українського народу. 

Шановні народні депутати! 

Становлення та розвиток України як демократичної, соціальної, правової держави, де 

людина визнається найвищою соціальною цінністю, а її права і свободи визначають головний 

зміст діяльності держави, об’єктивно вимагає продовження розпочатої Президентом України 

стратегії реформ. Сьогодні Програма президентських реформ «Заможне суспільство, 

конкурентоспроможна економіка, ефективна держава» є без жодної альтернативи єдино 

можливим ключем до успішної модернізації всіх сфер суспільного життя України. Ця стратегія 

прориву суспільства у майбутнє має спиратися на науково обґрунтовані підходи щодо 

визначення перспектив та пріоритетів розвитку системи законодавства України. 

Орієнтиром у законодавчій діяльності парламенту має стати щорічне Послання 2013 

року Президента України до Верховної Ради, де сформульовані основні пріоритети, цілі та 

завдання державної політики практично у всіх сферах суспільного життя, які потребують 

втілення у відповідних законодавчих актах. Безперечно, у вирішенні цього завдання ключова 
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роль має належати Верховній Раді як єдиному органу законодавчої влади, до повноважень 

якого належить визначення засад внутрішньої і зовнішньої політики шляхом прийняття законів. 

Наголошую на цій обставині тому, що лише до першого розділу проекту порядку 

денного третьої сесії (а це питання, які повністю підготовлені для розгляду на пленарних 

засіданнях) включено 494 документи. Другій розділ, який охоплює законопроекти, що 

доручається підготувати і доопрацювати на розгляд сесії, включає майже вдвічі більше — 946 

питань. Загалом з урахуванням альтернативних ми маємо опрацювати майже 1500 проектів 

законодавчих актів, що перебувають на розгляді у комітетах Верховної Ради України. Цей 

законопроектний масив є фактично нашим спільним боргом перед виборцями, це той 

недоробок, який залишився нам у спадщину від другої сесії внаслідок безкінечних протистоянь, 

в тому числі силових, та політичних чвар замість плідної роботи задля країни. 

Окремо зупинюсь на проблемі, яка стала особливо наочною за таких умов — ролі та 

значенні парламентських комітетів. Щоб додатково стимулювати успіх законодавчої роботи, я 

планую найближчим часом кілька ініціатив для підсилення законодавчої ролі постійних 

парламентських комітетів. Як відомо, закони про Регламент та «Про Комітети Верховної Ради 

України» чітко визначають провідну законодавчу, організаційну та контрольну роль комітетів. 

На мій погляд, усі ці три функції комітетів мусять бути «перезавантажені» та мобілізовані до 

максимуму. Парламентський комітет — це своєрідне парламентське сито, через яке мають 

відсіватися неякісні та неактуальні законопроекти, це також аналітичний центр ефективності 
практики застосування законів в країні. Мусимо визнати, що доки ми не оптимізуємо роботу 

комітетів Верховної Ради, коефіцієнт корисної дії парламенту буде невисоким. Оскільки згідно 

з Конституцією України діяльність комітетів координує Голова Верховної Ради, я маю намір, 

зокрема, ввести у практику безпосередню участь голови та його заступників у роботі 
відповідальних засідань основних парламентських комітетів. 

Назрів час піднести усю діяльність парламентських комітетів до того високого рівня та 

широких повноважень, які їм визначені Законом про Регламент Верховної Ради України. 

Шановні народні депутати! 

Зупинюся на першочергових напрямках, які потребуватимуть максимальної мобілізації 
законодавчого супроводження з боку Верховної Ради. 

У сфері конституційного законодавства нам належить скорегувати виборче 

законодавство для забезпечення реальних політичних прав громадян України. На порядку 

денному також — унормування деяких аспектів організації та діяльності органів державної 
влади, зокрема, Кабінету Міністрів, Конституційного Суду України, Центральної виборчої 
комісії та місцевого самоврядування. Крім того, за окремою процедурою включення до порядку 

денного сесії ми повинні розглянути та прийняти рішення стосовно законопроекту про 

внесення змін до Конституції України (щодо посилення гарантій незалежності суддів), який 

надійшов від Президента України і визначений до невідкладного розгляду Верховною Радою 

України. 

Актуальним також залишається проблема реалізації ряду інших положень Конституції 
України. Наприклад, це стосується законодавчого унормування права громадян збиратися 

мирно, без зброї і проводити збори, мітинги і демонстрації, а також обмежень щодо реалізації 
цього права. 

До пріоритетів третьої сесії Верховної Ради треба віднести й завершення роботи над 

законопроектами, прийнятими у першому читанні. Це, зокрема, проекти законів про внесення 

змін до деяких законів, які регулюють участь громадськості у формуванні та реалізації 
державної політики, вирішенні питань місцевого значення; законів про внесення змін до ряду 

законів у зв’язку з прийняттям Закону «Про державну службу». 

Безумовним пріоритетом наступної сесії парламенту має стати законодавче формування 

відповідальної державної соціальної політики. Незважаючи на специфічні перешкоди плановій 

роботі другої сесії, Верховна Рада досягла суттєвих напрацювань, законодавчо забезпечила 

реформи основних сфер соціального розвитку, медичного обслуговування, систем пенсійного 

страхування та соціальної підтримки. 
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За нашими підрахунками, на розгляд третьої сесії підготовлено 18 законопроектів чітко 

вираженого соціального спрямування. Головний напрям у цій сфері — створення правових 

передумов для забезпечення добробуту громадян на достатньому життєвому рівні, для 

справедливого розподілу суспільного продукту, всебічного розвитку особистості. 

І сьогодні на цьому наголошував у своєму виступі Президент нашої держави. 

Отже, без виваженої, законодавчо визначеної стратегії зростання добробуту громадян 

неможливо буде подолати соціальну нерівність й досягти консолідації суспільства. Створити 

правовий фундамент системної соціальної реформи, сформувати організаційну структуру та 
механізми запровадження її в життя — наш законодавчий обов’язок перед українським 

суспільством, потенційний внесок парламенту у реалізацію людиноцентристської соціальної 
стратегії Президента України Віктора Януковича. 

Третім невідкладним блоком законодавства в період нової сесії має стати подальше 

удосконалення фінансового законодавства, яке регулює суспільні відносини у сфері бюджету, 

оподаткування та банківської діяльності. 

Безперечно, перший напрямок — це своєчасне та повноцінне законодавче забезпечення 

бюджетного процесу, прийняття головного фінансово-економічного документа країни на 

наступний рік. Ми просто не маємо право, як це бувало раніше, «втопити» у безплідних 

політичних дискусіях вчасне прийняття закону про бюджет на 2014 рік, що негативно 

позначиться на подальшому реформуванні країни. Не думаю, що є потреба далі коментувати цю 

істину, оскільки всім зрозуміло, що бюджет та збалансовані бюджетні стосунки є основою 

економічного розвитку країни, каркасом її економіки у наступному році. 

Наголошу лише на законодавчих ініціативах у бюджетній сфері, які мають пріоритетне 

значення. Це питання удосконалення порядку здійснення зовнішніх запозичень та 

упорядкування положень про надання державних і місцевих гарантій з метою забезпечення 

параметрів боргової безпеки країни. 

Серед ініціатив у галузі податкового законодавства, на першому місці мають бути 

пропозиції щодо спрощення процедур адміністрування податків, своєчасного коригування 

положень Податкового кодексу України для створення податкових стимулів загального 

економічного зростання. 

Актуальною залишається проблема законодавчого забезпечення стабільності банківської 
системи України, а отже, нам належить систематизувати законодавство про банки і банківську 

діяльність. 

Погодьтесь також, що на законодавчому рівні треба й далі посилювати громадський 

контроль та прозорість процедур державних закупівель. 

Кричущою проблемою залишається потреба запровадити прозорий механізм 

формування економічно обґрунтованих тарифів на житлово-комунальні послуги для усіх груп 

споживачів. Нинішня система тарифоутворення в електроенергетиці передбачає перехресне 
субсидування одних споживачів іншими, що призводить до негативних наслідків для економіки 

в цілому. 

З огляду на гостроту енергетичної проблеми країни, нагальну потребу раціонального 

використання та економії енергоресурсів, розбудови нашої енергетичної незалежності, ми 

мусимо на законодавчому рівні розглянути та прийняти ініціативи в інтересах розвитку 

альтернативних джерел енергії. 

Шановні колеги! 

Вважаю, що третя сесія сьомого скликання парламенту отримає особливо високу оцінку 

у населення України та міжнародних експертних кіл, якщо зможе завершити реформування 

кримінального та кримінально-процесуального законодавства України. 

Кілька слів про законодавство гуманітарної сфери, яке також вимагає оновлення. 

Насамперед йдеться про сферу вищої освіти, культури, про законодавство з питань охорони 

здоров’я, в тому числі про чітке визначення прав пацієнтів та медичного персоналу з 
урахуванням найкращих світових практик. 
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Україна вступає у часи відповідальних державницьких рішень та високих очікувань. 

Суспільство чекає на вирішальні зміни: на позитивні результати законодавчо закріплених 

економічних та соціальних реформ, на прямий діалог з владою, на помітне покращення життя 

українського народу, на нові європейські перспективи нашої держави. 

Нам залишається з вами, шановні народні депутати, єдиний шлях поліпшити думку про 

себе серед виборців — бути гідними їх очікувань та сподівань, бути достойними нашого 

народу! А відтак стати поважною та дійовою законодавчою опорою усієї політичної системи 

України. Дякую за увагу. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=300880 

План «Вільнюс»...  

Іван Капсамун, «День» 

Депутати слухали Президента спокійно й без шуму — ніяких блокувань і скандувань, 

лише футболки з традиційним портретом екс-прем’єра та написом «Юлі — волю!» на 

представниках опозиційної «Батьківщини». Віктор Янукович нарешті отримав можливість 

виступити у Верховній Раді — вчора він виголосив вітальне слово під час урочистого відкриття 

третьої сесії парламенту. Ми пам’ятаємо, що останнього разу Президент так і не виступив із 
щорічним посланням до ВР (передав письмово): не було гарантій спокійної обстановки. Цього 

разу домовленості були досягнуті. За нашими джерелами, гарантами цих домовленостей 

виступили вже відомі Кокс і Кваснєвський, місія яких вже давно перебуває в Україні. Вчора, до 

речі, лідери опозиції зустрічалися з європейськими гостями. Звичайно, від того, чи є 
порозуміння в парламенті, виграє країна (мають бути ухвалені потрібні для євроінтеграції 
закони), але виходить, що ми знову не можемо домовитися без сторонньої допомоги. 

Про що говорив Президент? В цілому дуже правильні речі. «Успіх на Вільнюському 

саміті слід готувати, — йдеться у зверненні Віктора Януковича. — І значну роль у цьому 

процесі має зіграти Верховна Рада України. Асоціація з ЄС потрібна не владі чи опозиції. 
Асоціація потрібна Україні. Це в першу чергу — стимул до подальшого реформування, 

прискореної модернізації, підвищення соціальних стандартів. Ми маємо значно прискорити 

реалізацію програми реформ, зокрема, завершити реформування судової системи, органів 

прокуратури та внутрішніх справ. Пропоную Верховній Раді якнайшвидше підтримати 

відповідний пакет законопроектів. Ми повинні разом вжити всіх необхідних заходів для 

ефективного впровадження нового Кримінального процесуального кодексу, законодавства про 

адвокатуру та національного превентивного механізму проти тортур...». 

Опозиціонери слухали виступ Президента мовчки. Коментували потім. Голова фракції 
«Батьківщина» Арсеній Яценюк сказав, що «розчарований виступом Віктора Януковича: я 

чекав, що він виступить як Президент держави, а не як кандидат на 2015 рік». Лідер «УДАРу» 

Віталій Кличко підкреслив, що «євроінтеграція 100-% залежить від Президента, тому якщо 

угода не буде підписана, чи погодиться він подати у відставку?». У свою чергу лідер «Свободи» 

Олег Тягнибок із сесійної трибуни заявив, що виступ Януковича не був діалогом із 
парламентом, це «був просто монолог і роздача нарядів Верховній Раді». 

Влада й опозиція єдині в необхідності підписати угоду з Євросоюзом, але голосування за 

євроінтеграційні закони буде не таким простим (незважаючи на те, що анонсували, в перший 

день роботи сесії депутати так і не розглядали необхідні законопроекти). 

Буквально синхронно із виступом Президента в парламенті з’явилися заяви радника 

президента РФ із питань розвитку інтеграції в рамках Митного союзу і Єдиного економічного 

простору Росії, Білорусі й Казахстану Сергія Глазьєва. В інтерв’ю газеті «Комерсант-Україна» 

він сказав, що підписання Угоди про асоціацію з Євросоюзом перекреслить можливість вступу 

України до Митного союзу, і Київ перестане бути для Росії «повноцінним партнером». 

Своєрідною відповіддю на цю заяву і постійний тиск росіян стали слова із згаданого вже 

виступу у ВР Віктора Януковича: «Завдання, що стоять перед Україною напередодні 
Вільнюського саміту, — складні й масштабні. Але у нас є і час, і сили, щоб їх вирішити». 
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Отже, як оцінювати виступ Президента, наскільки вдасться реалізувати його заяви, чи 

витримає Україна тиск Росії? Говоримо з народними депутатами та експертами «Дня». 

Віктор Чумак, народний депутат, «УДАР»: 

— За великим рахунком, ми вже маємо значну кількість законопроектів, які є знаковими. 

Потрібно буде повертатися до антикорупційних законопроектів, які стосуються пільг народних 

депутатів. Напрацьовано нові проекти, які мають величезне суспільне значення, — це закон про 

референдум. На сьогодні це може бути маніпулятивною технологією, але як один із видів 

прямої демократії — він потрібен. Усі процедури мають відбуватися у такий спосіб, щоб жодна 

політична сила не могла узурпувати можливість проведення референдуму, а влада не могла 

маніпулювати процедурою і результатами. Попередній законопроект неконституційний як за 

змістом, так і за формою прийняття. 

Також на порядку денному стоять закони, які зменшують адміністративний тиск на 

бізнес, які обмежують повноваження спецпідрозділів міліції. У нас вже є робоча група, яка 

працює над тим, щоб змінити філософію діяльності правоохоронних органів. Закон про 

прокуратуру: поки що у влади є свій законопроект, яки вона подала до Венеціанської комісії — 

наш проект вже врахував усі рекомендації, але ми готові працювати в спільних групах. Також 

потрібно врегулювати питання щодо створення Державного бюро розслідування, подати проект 
щодо реформи Служби безпеки, статусу суддів тощо. Весь цей комплекс має гарантувати 

людям хоча б мінімальну справедливість. 

Влада починає йти на співпрацю тільки у тому разі, коли їй не вистачає голосів. Однак 

комуністи за законопроекти євроінтеграційного характеру голосувати не будуть, тому їм 

доведеться просити голоси в нас, і розмова буде зовсім іншою. 

Зараз потрібно було б прийняти виборчий кодекс, але це досить тривалий процес. В 

цілому, він вже напрацьований — командою Юрія Ключковського. Наразі є згода щодо 

проведення виборів у п’яти чи семи проблемних округах. Бажання влади узгоджувати питання 

щодо проведення київських міських виборів (обрання мера та міськради) поки що немає. Але це 

залишатиметься однією з ключових наших вимог, адже ми не можемо лишити Київ без 
легітимної влади. 

Звісно, з ключових питань опозиція буде демонструвати єдність, утім ми не можемо 

постійно виступати спільно: у нас різні партії, ідеології, погляди. Головне стратегічне завдання 

— Вільнюс. 

Політичну конкуренцію ніхто не скасовував. До того ж у всіх нас різний виборець. 

Ключова позиція після відстоювання євроінтеграції — це вибори 2015 р., усунення режиму 

Януковича. Тактику і підходи будемо обговорювати. 

Микола Томенко, народний депутат, «Батьківщина»: 

— Позиція фракції така, що голосуємо з усіма політичними силами, незалежно від 

опозиційності, коли мова йде про європейську інтеграцію та соціальні законопроекти, які 
мають поліпшити життя людей. Решта законів, які пропонує уряд, ухвалюється Партією 

регіонів спільно з комуністами, й вони будуть нести відповідальність за прийняті рішення. В 

межах трьох опозиційних фракцій підхід до голосування залишається незмінним — ми 

координуємо діяльність. Однак на рівні законодавчої активності існують тактичні відмінності, 
також є різні погляди на певні економічні законопроекти. 

Ця сесія буде більш компромісною, ніж інші, особливо у вересні-жовтні, коли 

пріоритетними будуть євроінтеграційні законопроекти. Нині існують два рівні законопроектів, 

які мають привести українське законодавство до європейських стандартів: 7—8 найважливіших 

законів та низка інших, які також необхідні для загальної проєвропейської реформи. Щодо мого 

комітету, це проект нової редакції закону про інформацію, спільне телебачення та 

радіомовлення й проект закону про роздержавлення державної та комунальної преси. Важливо, 

що процес почався. План «Вільнюс» буде об’єднуючим. Зокрема, він покаже політичний, 

світоглядний водорозділ. У ПР визначиться група людей, яка покаже свою орієнтацію на Росію 

та Митний союз. Загалом, парламент буде ділитися не на владу й опозицію, а на 
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проєвропейську та проросійську частини. Це не погано, а навпаки, корисно в контексті 
євроінтеграції. 

Неоголошена війна Росії проти України негативно позначиться на економіці, але 

позитивно вплине на політику. Було чимало людей, які проводили поділ країн світу на братню 

Росію та всі інші. Але коли перша так нахабно поводиться щодо України, для людей та 

політиків це є сигналом, що братніх країн не існує, усі держави переймаються своїми 

національними інтересами, але одні це роблять цивілізовано, а інші нахабно. Гордовита 
поведінка Росії призведе до консолідації українського суспільства довкола євроінтеграції. 
Кількість людей, орієнтованих на Європу, суттєво збільшиться. Для парламенту така ситуація 

також є важливою, оскільки дає змогу побачити п’яту колону. Якби депутат парламенту будь-

якої держави виступив із заявами, що вітчизняні виробники самі винні в тому, що їхні товари не 

пускають, його б морально й політично знищили. Коли хвороба загострюється, стає 
зрозуміліше, як її вилікувати і з ким лікувати країну. Я налаштований достатньо оптимістично: 

до листопада парламент буде працювати досить конструктивно. Після цього ситуація, можливо, 

буде інакшою. 

Юрій Сиротюк, народний депутат, «Свобода»: 

— Якщо минула сесія минула під трендом внутрішньополітичної боротьби, то головним 

питанням порядку денного цієї стануть зовнішньополітичні виклики. Україна або має скласти 

іспит і підписати Угоду про асоціацію, або ж її тушками заженуть до Митного союзу. Коли ж 

говорити про Президента і його промову, то дивно було чути від людини, в чиїх руках 

сконцентровано всю владу, зауваження в бік парламенту. У країнах парламентської демократії 
можна знайти «крайнього», а в нас — ні, тут за все відповідальність несе Янукович. Він 

роздавав парламенту наряди, але чомусь нічого не сказав про те, як провладна більшість 

завалила євроінтеграційні закони, про те, чому в країні досі існує корупція та несправедливі 
суди. Усі посили Президента були адресовані йому самому. Зараз він опинився перед певним 

внутрішньофракційним викликом: Партія регіонів є фракцією Януковича чи Путіна? Деякі 
спікери ПР, такі як Колесніченко чи Шуфрич, висловилися проти євроінтеграції. Звісно, закони, 

які наближають Україну до ЄС, мають понад 180 голосів опозиції, але цього не досить. Чи 

зможе Янукович забезпечити належну підтримку цих проектів? 

Крім того, наявна цивілізаційна «розчепірка». З одного боку, влада заявляє про 

просування в Європу, але все ще поглядає в бік Митного союзу. Ми маємо абсолютно чесно 

сказати Росії, що не будемо брати участі в жодному проекті відтворення Радянського Союзу. 

Однак не слід демонструвати свою позицію та ігнорувати питання торгової війни, 

відмовчуватися щодо рибалок, яких убили російські прикордонники. 

Звісно, Янукович намагається показати, що він- державник, євроінтегратор, однак це не 
означає, що ми повинні дати йому якусь індульгенцію. Він усе ще відповідальний за соціально-

економічний стан українців. Тож ми мусимо ухвалити необхідні закони і з цією владою, але 

потім — усунути її. 

До того ж, ми не просимося, щоб нас приєднали до Європи, ми повертаємося до себе. 
Україна — частина європейської цивілізації. За даними соціологічних досліджень, впродовж 22 

років незалежності 88% українців залишаються патріотами цієї держави, хоча влада нічого для 

цього не зробила. Європа — це континент національних ідентичностей. Усі держави ЄС дбають 

про свої національні інтереси та об’єднуються для того, щоб бути сильнішими. 

Коли ж вести мову про жорстке протистояння Росії, то до певної міри це добре, що ми 

опинилися в таких умовах — це час, коли приходять сильні особистості. 

Також слід звернути увагу на те, що ухвалення і впровадження євроінтеграційних 

законів вибиватиме ѓрунт з-під ніг Януковича, адже його політика базується на протилежних 

принципах. 

Це дивна постановка питання щодо спільного голосування. «Свобода» віддає голоси за 

ті проекти, які відповідають її програмі захисту українців. Але це дуже позитивно, що всіх нас 

єднає питання євроінтеграції. Проте й в останньому ми вимагаємо не слів, а діла, і не 

пропустимо під виглядом євроінтеграційних незрозумілі законопроекти. 
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Володимир Макеєнко, народний депутат від Партії регіонів: 

— Ситуація в країні така, якою вона є, і це є історичний момент для нашої держави, так 

само як колись ухвалення декларації 16 липня про державний суверенітет. Тоді це не зовсім 

сприймалося у суспільстві, але така історія: її не можна ані прискорити, ані зупинити. Так само 

був Акт про державну незалежність, прийняття Конституції, так і зараз — євроінтеграція 

України. Крок за кроком ми йдемо до нашої мети. Як політики, ми зобов’язані вчасно реагувати 

на існуючі виклики. 

Що стосується протистояння Росії, я пам’ятаю, що було в 1990-му році, коли у 

парламенті була комуністична більшість. Тоді я був депутатом Верховної Ради УРСР і знав, як 

до суверенних настроїв України ставляться інші республіки, якою є позиція Москви, але ми 

взяли й проголосували, бо відчували ситуацію у світі й позицію наших виборців. Я — один із 
співавторів вищезгаданої декларації і знаю, що у першому реченні написано: «враховуючи 

історичний шанс для України». Так само зараз із євроінтеграцією. 

Що ж до ситуації у нашій партії, звісно, у нас є виборці з різних регіонів, інтереси яких 

представляють депутати. Хіба це таємниця, що підтримка європейського вектору не 

стовідсоткова? Утім, якщо проаналізувати голосування партії у травні чи червні — усі 
віддавали свої голоси за необхідні проекти. Заяви робили і тоді, але головне — як голосують. 

Це не популізм, просто час, ситуація, виклики змінюються і політики повинні реагувати. В 

політиці потрібно бути гнучким. 

Такої ж думки дотримується і опозиція — під час виступу Президента не було ані 
викриків, ані шуму, хіба що футболки вдягли. Зокрема, на них вплинула присутність у залі 
західних дипломатів, Кваснєвського та Кокса. 

Усе, що казав Президент, реально здійснити. Так само він мав рацію щодо чинної 
ситуації в країні: ми тримаємо гривню, незважаючи на ціни на газ та економічну ситуацію в 

світі, виплачуємо пенсії, є збільшення при народженні дитини. До речі, всі ці ініціативи ввів 

прем’єр Янукович. В країні стабільна ситуація з валютою. Всередині команди — єдність, 

незважаючи на різні думки, які завжди були, є і будуть. 

Загалом, хто б що не казав, в тому числі опозиція, євроінтеграцію робимо ми. 

Відмежувати їх від процесу обговорення законопроектів неможливо — в кожному комітеті є 
представники різних партій. Наприклад, погоджувальна рада пройшла спокійно і 
конструктивно, бо опозиції немає що сказати. Їм більше немає з чим виходити до людей. Хіба 

що вони згадували про київські вибори, але ми розуміємо, що туди йти ніхто не хоче, 

намагаючись виштовхнути когось на посаду мера. Утім, вони не наполягають. Так само ніхто 

не відстоює звільнення Тимошенко — це буде кінець їхнього політичного життя… 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/plan-vilnyus 

Сессию открыли нараспашку  
Ольга Куришко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

За несколько минут до открытия третьей сессии Верховной Рады в парламенте царила 

оживленная атмосфера: народные депутаты фракции "Батькивщина" поспешно надевали 

футболки с надписями "Юле — волю!", а представители фракции УДАР разгуливали в свитерах 

с символикой Евросоюза. Ближе к 10.00 в сессионный зал внесли штандарт президента — перед 

приездом в парламент Виктора Януковича представители оппозиции заверили, что не будут 

препятствовать его выступлению. 

— Я сам к нему обращался и просил, чтобы он пришел в парламент, поэтому мы должны 

быть последовательными,— пояснил журналистам глава фракции "Батькивщина" Арсений 

Яценюк. 

Убедившись, что члены правительства, главы дипломатических миссий — в числе 
которых оказались руководители мониторинговой миссии Европарламента Александр 

Квасьневский и Патрик Кокс — и другие гости заняли свои места, Председатель Верховной 

Рады Владимир Рыбак торжественно объявил: 
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— В церемонии открытия третьей сессии Верховной Рады участвует Президент Виктор 

Янукович! 

Когда аплодисменты в зале утихли, спикер объявил сессию открытой и после 

исполнения гимна пригласил Главу государства на трибуну. 

— Начинается новый политический сезон, и я надеюсь, что II полугодие 2013 года 

станет временем политического согласия, взаимодействия, результативных и своевременных 

решений,— начал свое выступление президент. Прошлую сессию парламента глава государства 

охарактеризовал как "время потерянных возможностей" и заявил, что, "как следствие, мы 

теряем темп реформ". 

Вопреки ожиданиям, Виктор Янукович не стал критиковать работу Верховной Рады, а 

призвал оппозицию и парламентское большинство "объединить усилия вокруг проблем, от 

решения которых зависит судьба Украины". 

— Предлагаю, чтобы все парламентские силы нашли понимание вокруг двух ключевых 

стратегических задач: первый и самый актуальный вопрос для этой сессии: принятие пакета 

законов, необходимых для дальнейшего продвижения в европейском направлении! — заявил 

президент. При этом Виктор Янукович возложил на Верховную раду ответственность за 

результаты саммита Украина—ЕС, который состоится в ноябре. 

— Это домашнее задание, которое должен выполнить украинский парламент накануне 

Вильнюсского саммита, чтобы Украина смогла подписать соглашение об ассоциации с 

Европейским союзом и расширенное соглашение о зоне свободной торговли с ЕС! — грозно 

обратился он к залу. 

В конце 13-минутного выступления Глава государства призвал парламент ускорить 

реформирование судебной системы, прокуратуры и МВД, принять законы, необходимые для 

либерализации Европейским союзом визового режима с Украиной, а также "усилить 

прозрачность государственных финансов", расширив полномочия Счетной палаты. "Вторая 

стратегическая задача, которая требует совместной работы власти и оппозиции,— это 

ускорение экономических и социальных реформ",— резюмировал Виктор Янукович. Депутаты 

оппозиционных фракций никак не отреагировали на призывы главы государства — в отличие 

от представителей Партии регионов, они не стали ему аплодировать, а после объявления 

перерыва молча вышли из зала. 

Кредит недоверия 

Позже представители оппозиции пояснили, что выступление Виктора Януковича их не 

удовлетворило. "Говорили, что будет диалог, а никакого диалога не вышло! Был просто 

монолог и раздача нарядов Верховной раде!" — возмутился глава фракции "Свобода" Олег 
Тягныбок. При этом Арсений Яценюк заявил, что "глубоко разочарован" содержанием 

президентского выступления. "Я ожидал, что он выступит как президент, а не как кандидат на 

президентские выборы 2015 года,— поделился с журналистами господин Яценюк.— К 

сожалению, сегодня Виктор Янукович сказал только о том, что нужно объединять усилия, но не 

сказал, над чем! Где законы, которые должно внести правительство? Почему сегодня пуста 

повестка дня по вопросам европейской интеграции?" Кроме того, представители оппозиции 

вновь подчеркнули, что условиями подписания соглашения об ассоциации с ЕС являются также 

освобождение Юлии Тимошенко, принятие новой редакции закона о прокуратуре, проведение 

выборов в Киеве и проблемных мажоритарных округах. 

Готовность парламентского меньшинства исправно голосовать совместно с Партией 

регионов резко снизилась после того, как в понедельник на заседании фракции "Батькивщина" 

было обнародовано обращение госпожи Тимошенко к народным депутатам. "Юлия Тимошенко 

призвала поддержать евроинтеграционные законы, но попросила жестко проверять каждую 

точку и запятую в документах, чтобы под эгидой евроинтеграции власть не провела угодные 

себе законы",— заявил народный депутат Андрей Шевченко. 

Проблемы сложили в пакет 

Вчерашнее заседание Верховной Рады показало, что представители Партии регионов и 

оппозиции не готовы голосовать солидарно. В частности, народные депутаты отправили на 
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доработку законопроект N2105а "О внесении изменений в закон "О таможенном тарифе"", 

который, как уверяют в Партии регионов, входит в пакет евроинтеграционных. "Стоило Коксу 

и Квасьневскому выйти из зала, как оппозицию понесло — они не хотят голосовать совместно! 

Первый же закон из пакета — о таможенном тарифе — они успешно провалили!" — 

пожаловался первый заместитель главы фракции ПР Михаил Чечетов. При этом в оппозиции 

уверяют, что этот документ не входит в пакет законов, касающихся интеграции в Евросоюз. 
""Батькивщина" не голосовала за этот законопроект, потому что мы не будем поддерживать 

инициативы правительства, которые не ведут к евроинтеграции и реформам! У них такой стиль 

реформ — коррупция",— заявил народный депутат Сергей Пашинский. Он отметил, что 

рассмотрение всех законопроектов из евроинтеграционного пакета перенесено на четверг.  

Не исключено, что вопрос принятия этих документов будет обсуждаться на закрытой 

встрече Виктора Януковича с народными депутатами от Партии регионов, которая 

запланирована на сегодня. "Такие встречи происходят системно",— заверил Михаил Чечетов.  

Тем временем глава фракции Партии регионов Александр Ефремов поспешил заверить 

журналистов, что во фракции нет раскола в вопросе интеграции Украины в ЕС. "Никакого 

раскола у нас не было! Я исключаю такую возможность... Я не верю в это",— заявил он. 

http://www.kommersant.ua/doc/2271042 

Осторожно, двери закрываются  

Галина Корба, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Законопроект "О внесении изменений в закон "О статусе народного депутата" 

(относительно полномочий народного депутата и помощника-консультанта народного 

депутата)" подготовил и зарегистрировал в Верховной Раде народный депутат Андрей Пинчук. 

Он предлагает разрешить народным депутатам и их помощникам принимать участие в работе 

сессий местных советов и заседаниях их органов только "в порядке и способом, определенными 

соответствующим советом". "Я предлагаю, чтобы народные депутаты и их помощники 

приходили на заседания с разрешения органов местного самоуправления. У парламентариев 

появилась очень нехорошая привычка срывать заседания городских и областных советов, 

пользуясь своей неприкосновенностью. Причем вести себя по-хамски могут не только они, но и 

их помощники",— заявил Пинчук. 

Во фракции "Свобода" опасаются, что законопроект призван помешать оппозиции 

бороться за назначение выборов в Киеве. Следует отметить, что в последние месяцы народные 

депутаты от оппозиционных фракций неоднократно пытались сорвать заседания Киевсовета. 
По их мнению, его работа нелегитимна, поскольку полномочия депутатов истекли 2 июня. 

""Регионалы" хотят ограничить полномочия народных депутатов, чтобы они не могли 

препятствовать произволу, который осуществляют местные советы. Киев — это как раз яркий 

показатель того, насколько угрожающей для них является норма, позволяющая народному 

депутату участвовать в заседаниях местных советов",— сказал народный депутат Игорь 

Мирошниченко. При этом он уверен, что документ не будет принят парламентом, поскольку в 

этом "не заинтересованы депутаты из провластного большинства". "Единственное, что их 

может принудить к этому,— приказ Администрации Президента. Банковая хочет полностью 

контролировать местные советы и не терпит вмешательства народных депутатов в их работу, 

хотя они имеют не только законное, но и моральное право вмешиваться в деятельность органов 

местного самоуправления",— отметил Мирошниченко. 

Впрочем, Андрей Пинчук считает, что в случае принятия его инициатива не станет 

инструментом для злоупотребления, поскольку местные советы решают не политические, а 

хозяйственные вопросы. "Не дело народного депутата срывать заседания и ломать микрофоны. 

У него есть свой зал заседаний, и его дело — принимать законы. Тем более что для того, чтобы 

оспорить решение местного совета, есть прокуратура",— сказал Пинчук. 

http://www.kommersant.ua/doc/2271034 
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Мандат залили чернилами  

Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Практика лишения полномочий народных депутатов, избранных в мажоритарных 

округах, может быть продолжена на текущей парламентской сессии. Вчера стало известно о 

начале судебной тяжбы в отношении народного депутата Игоря Маркова (Партия регионов), 

избранного в округе N133 (Одесса). Марков заявил журналистам, что получил уведомление 

Киевского окружного административного суда об иске, поданном бывшим народным 

депутатом Юрием Кармазиным. Заседание суда назначено на 5 сентября. 

Как известно, ранее Кармазин создал прецедент отзыва в судебном порядке народных 

депутатов, принявших присягу. КОАС, а затем Высший админсуд вынесли решение о лишении 

мандатов внефракционных народных депутатов Павла Балоги (округ N71) и Александра 

Домбровского (округ N11). "Требования иска по округу Маркова идентичны тем, что были по 

Балоге и Домбровскому — я прошу признать, что у него отсутствуют полномочия и статус 

народного депутата. Центризбирком должен будет констатировать, что установить результаты 

голосования невозможно, и объявить новые выборы",— рассказал Юрий Кармазин. Экс-нардеп 

не живет в Одессе, но под исковым заявлением подписались также несколько избирателей 

округа N133. Ответчиком по делу является Центризбирком, Игорь Марков привлечен как 

третье лицо. 

"Требование понятное — лишить меня мандата, а в качестве оснований приведен бред 

больного воображения, который находится за рамками не только правового поля, но и здравого 

смысла",— заявил Марков. Между тем, к иску приложены доказательства, позволяющие истцу 

надеяться на успех. Юрий Кармазин основывается на результатах расследования милицией 

уголовного дела о фальсификации результатов выборов в округе N133. В МВД подсчитали, что 

6038 бюллетеней были незаконно засчитаны как отданные за самовыдвиженца Игоря Маркова. 

На 52 из 86 участков округа в кабинках для голосования лежали ручки с симпатическими 

(исчезающими при нагревании) чернилами. Экспертиза установила, что после голосования 

часть отметок, поставленных за других кандидатов, были уничтожены и взамен проставлены 

новые в графе за Маркова. В итоге его отрыв от ближайшего соперника Алексея Гончаренко, 

выдвигавшегося от Партии регионов, составил 5160 голосов. 

Марков уверен, что его преследование началось в отместку за голосование по ряду 

законов, в том числе о векселях (депутат отказался поддерживать инициативу Кабмина), а 

также за его противодействие европейской интеграции. "Безусловно, за Кармазиным кто-то 

стоит. Кто ж поверит, что эти иски — его инициатива?" — поделился народный депутат. 
Кармазин утверждает: результаты расследования получил от своих соратников, а не от власти. 

Стоит отметить оперативность его источников — письмо следователя МВД в ЦИК, 

датированное 29 августа, легло в основу иска, поданного им в КОАС 30 августа. 

Юрий Кармазин пообещал, что продолжит подавать аналогичные иски в отношении 

других депутатов. "У нас на проверке находятся шесть округов в Херсонской, Одесской, 

Винницкой, Черкасской, Донецкой и Харьковской областях. Большинство избранных там 

депутатов — представители Партии регионов, есть также внефракционные. Среди тех, по кому 

у меня есть материалы, пока нет ни одного представителя оппозиции",— заявил он. 

http://www.kommersant.ua/doc/2271054 

Открытие сессии: депутатов кормят тигровыми креветками и кальмарами  

Елена Галаджий, "Комсомольская правда  в Украине"  

На открытие третьей сессии Верховной Рады собрался весь политический бомонд 

страны: президент Виктор Янукович, правительство в полном составе во главе с премьером 

Николаем Азаровым, многие послы. В качестве почетных гостей - бывший президент Польши 

Александр Квасьневский и экс-глава Европарламента Пэт Кокс.  

…Тротуары и "пятачок" возле Верховной Рады вчера больше напоминали выставочные 

залы престижного автосалона, нежели прилегающую территорию к государственному органу, 
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который финансируется за счет налогоплательщиков. Журналистам пришлось потрудиться, 

чтобы обойти припаркованные дорогущие "Мерседесы", "Лексусы", "БМВ", "Майбахи" и 

"Тойоты". Да и в сессионном зале было густо - отсутствовали только 30-40 парламентариев. 

Депутаты от "Батьківщини" пришли в белых футболках с надписью "Юле - волю", надев 

их на классические рубашки и платья. "Свобода" - традиционно в вышиванках, УДАР - в 

красных свитерах с надписью "Украина - это Европа". Опоздавшие переодевались в партийную 

форму непосредственно в сессионном зале.  

- Мы хотели показать народу, что выступаем за интеграцию с ЕС. Это не показуха перед 

Коксом и Квасьневским - они и так знают нашу позицию, - заявил "КП" "ударовец" Павел 

Розенко и пообещал, что его коллеги снимут красные свитера только после Вильнюсского 

саммита. То есть 28-29 ноября.  

А вот депутаты от фракций, которые входят в парламентское большинство - регионалы и 

коммунисты, придерживались делового стиля. На мужчинах - темные костюмы, белые 

рубашки, синие или красные галстуки. Женщины выбрали платья и костюмы в черно-белой 

цветовой гамме.  

- Главное - не одежда, а сущность человека, - сказала коммунистка Оксана Калетник.  

Настоящим сюрпризом для депутатов-курильщиков стало закрытие курилок в здании 

парламента. "Курить категорически запрещено" - гласила вывеска на двери "комнаты отдыха", 

которая с самого утра была заперта на ключ. Поэтому затянуться сигареткой можно было 

только на крыльце у входа в Верховную Раду. Очевидно, чтобы депутаты не замерзли, на 

первый этаж переместили кофейный автомат. Чашечка капучино - 7 гривен.  

Солиднее стали выглядеть и кулуары. Там заменили ковры. Но, к сожалению, "обновка" 

в первый же день от шарканья законодательных туфель утратила свой презентабельный вид.  

ВАЖНО 

Виктор Янукович дал "домашнее задание" депутатам  

Первым на открытии третьей сессии Рады выступил президент. Отметим, что последний 

раз Виктор Янукович обращался к народным депутатам с трибуны Верховной Рады еще в 

феврале 2012 года. Тогда из-за демарша оппозиции (криков, скандирований, свиста) он 

несколько минут не мог начать свое выступление.  

Вчера народные депутаты из парламентского меньшинства во время выступления главы 

государства внимательно слушали, какие задачи на ближайшее время ставит перед ними 

президент. 

1. евроинтеграция 

- Самый первый и наиболее актуальный вопрос - принятие пакета законов, необходимых 

для дальнейшего продвижения страны в Европу. Ассоциация с ЕС нужна для дальнейшего 

реформирования страны, повышения социальных стандартов, - заявил Виктор Янукович. 

2. бюджет и соцвыплаты 

- Призываю парламент принимать более активное участие в разработке социальных 

реформ. Ведь их успех - это путь к новому качеству жизни граждан страны, - обратился к 

депутатам президент. - Также прошу вас внести изменения в госбюджет этого года и 

предусмотреть в нем средства на выплату надбавок врачам экстренной медицинской помощи.  

3. развитие бизнеса 

- Необходимо выстраивать условия для развития бизнеса, создать комфортный 

инвестиционный климат, помогать экспортерам выходить на новые рынки. Призываю 

Верховную Раду и правительство реализовать стратегию импортозамещения. И акцент делать 

не на повышении таможенных ставок, а на усилении стимулов для национального 

производителя, - сказал Виктор Федорович.  

1500 законопроектов намерена рассмотреть Верховная Рада третьего созыва.  
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Из первых уст 

Согласно регламенту в начале каждого заседания дается слово руководителям всех 

фракций. Первые реплики ведущих политиков касались отношений Украины с ЕС и Россией. 

Александр Ефремов, глава фракции Партия регионов: 

- Я убежден, ни ЕС, ни Таможенный союз не принесут нам богатство и стабильность, 

если мы сами не проведем модернизацию. 

Арсений Яценюк, глава фракции "Батьківщина": 

- Мы ожидаем от президента и Кабинета министров четкой реакции на действия России 

в отношении украинских экспортеров. Это не торговая война. Это - посягательство на 

суверенное право украинского государства. 

Виталий Кличко, глава фракции УДАР: 

- УДАР настаивает на создании рабочей группы в Верховной Раде для наработки 

необходимых для подписания Соглашения об ассоциации с ЕС законов.  

Олег Тягнибок, глава фракции "Свобода": 

- Представители сегодняшнего большинства уничтожают евроинтеграционное 

направление государства. Для них разговоры о евроинтеграции - это лишь ситуативный бизнес-

интерес.  

Петр Симоненко, глава фракции КПУ: 

- Где быть Украине, стратегический выбор страны должен сделать народ Украины, а не 

олигархи Украины.  

В моде книги-миниатюры 

В первый день работы парламента народные депутаты часто захаживали в книжный 

магазин. Особый интерес проявляли к книгам-миниатюрам. Как горячие пирожки разбирали 

мини-книгу ручной работы в кожаном тиснении "Киев в лицах". Цена - 450 гривен! 

- Был у нас "Кобзарь" из этой серии. Так он еще дороже стоил, - сказали продавцы 

парламентской книжной лавки. - Такие "миниатюрки" чаще всего покупают в качестве 
статусных сувениров.  

Чем потчевали политиков 

В день открытия Рады настоящий ажиотаж царил в парламентском буфете. Чтобы 

сделать заказ, необходимо было выстоять очередь в человек 10-15. Но это того стоило. Выбор 

деликатесов - огромный. 

Креветки тигровые на шпажке - 42,86*; Осетр вареный (100 г) - 91,20; Корейка, 
запеченная с шампиньонами - 31,02; Отбивная с ананасом - 17,67; Бризоль из курятины - 13,13; 

Кальмары под майонезом - 18,10 * Все цены в гривнах) 

http://kp.ua/daily/040913/411795/ 

Інтернет-ЗМІ 

Открытие Рады: Янукович и тишина  
Главком 

Сегодня по окрестностям Мариинского парка, не говоря о площадке непосредственно 

перед Верховной Радой, было не протолкнуться из-за спецтехники с «Беркутом» и черных 

«мерседесов» с высокими гостями. Количество машин с иностранными номерами перед 

зданием парламента наводило на мысль, что наша евроинтеграция уже идет на всех порах. 

С многочисленными иностранными делегациями все понятно – они всегда посещают 
открытие сессии, в частности, в этот раз были замечены руководители миссии Европарламента 

в Украине и специальные уполномоченные по переговорам о Тимошенко Пэт Кокс и Александр 

Квасьневский. А суровые меры предосторожности могли означать, что в парламент, как и 
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обещал спикер Владимир Рыбак, подъехал Президент. В последнее время с общением Гаранта и 

нардепов как-то не складывалось. Доходило до того, что Виктор Федорович записывал для 

парламента видеообращение, под трансляцию которого оппозиция покидала сессионный зал, а 

последний раз в здании под куполом Янукович был, если не изменяет память, весной, когда 

приехал на принятие присяги новыми судьями КС. Тогда его присутствие сопровождалось 

выкриками «Юле – волю», и стойко выдержав необходимую экзекуцию, Янукович 

скоропостижно удалился. 

На этот раз появление Президента после долгой разлуки вызвало сдержанную реакцию 

оппозиции. Собственно, «приличное поведение» было главным условием приезда Януковича в 

Раду и, как потом рассказывал Арсений Яценюк, он лично пообещал Президенту при встрече, 
что оппозиция выслушает его толерантно. Никаких плакатов и полотнищ также никто не 

развертывал, а резать глаз Виктору Федоровичу могли разве что привычные для 

«Батькивщины» белые футболки с портретами Тимошенко. «Свободовцы» ограничились 

нейтральными вышиванками, а «ударовцы» вырядились в красные футболки с 

проевропейскими лозунгами. 

Спич Виктора Федоровича можно пересказать в трех словах – «давайте жить дружно». 

Кинув камень в огород предыдущей парламентской сессии, которая была «временем 

упущенных возможностей», он призвал все политические силы «забыть политические цвета» и 

совместно работать над принятием пакета евроинтеграционных законов, а второй задачей, 

требующей совместной работы, назвал, чтобы вы не сомневались, ускорение модернизации 

экономики и продолжение экономических реформ. Успел Президент и достижениями 

похвалиться – снижением инфляции (что само по себе не такой уж позитивный факт), ростом 

зарплат и пенсий и увеличением доверия к гривне и банковской системе. 

Получив свою часть аплодисментов от привставших «регионалов» и части 

мажоритарщиков, Янукович вместе с не успевшими засидеться в ложе членами правительства 

покинули сессионный зал, а Рыбак объявил перерыв, дабы депутаты имели время осознать всю 

выслушанную глубину глубин. На все про все ушло около двадцати минут. 

Депутаты, у которых новая напасть – закрыта последняя полулегальная курилка, 
высыпали в кулуары, но, в основном, не обсуждать выступление Президента (чего там особо 

обсуждать?), а делиться свежими сплетнями. Так, например, стало известно, что накануне на 

заседании фракции «Батькивщина» было зачитано обращение Юлии Тимошенко, в котором та 

призвала своих депутатов не терять бдительность – проголосовать за евроинтеграционные 

законы, но при этом не поддасться на скрытые манипуляции коварного режима. А заодно 

создать экспертный совет трех оппозиционных фракций для сопровождения 

евроинтеграционных законов, отменить закон о референдуме и внести массу изменений в закон 

о президентских выборах. О наличии такого «внутреннего документа» можно было узнать 

лишь из уст самих депутатов, поскольку руководство фракции решило его не афишировать. 

Возможно, что скоро свои депеши Юлия Владимировна будет слать не из Харькова, а из одного 

из немецких городов: новой датой, когда Тимошенко все-таки вывезут на лечение за границу, 

называют 15 сентября – якобы подготовка к такому варианту уже вовсю идет. 

У Регионов своя беда – растущее на глазах количество смутьянов, которые не хотят ни в 

какой Европейский союз. В понедельник к ним добавился давний партнер Виктора Медведчука 

по легендарному «антинатовскому» блоку «Не так!» Нестор Шуфрич – «запальний» Нестор 

устроил на заседании фракции скандал, пообещав выйти из партии, если евровектор не будет 
пересмотрен. Представитель Президента в парламенте Юрий Мирошниченко подтвердил, что 

группа несогласных действительно имеется, а главе фракции Александру Ефремову пришлось 

долго уверять журналистов, что никакого раскола в ПР не будет и партия полностью 

поддерживает евроинтеграционный курс. Что именно поддерживает новоиспеченный депутат-

миллиардер экс-россиянин Вадим Новинский, осталось загадкой, потому что после принятия 

присяги он всячески убегал от журналистов, недобро щурясь от вспышек камер. Интересно, что 

вчера прошла информация, что бизнес-партнер Рината Ахметова, шедший самовыдвиженцем 

по округу в Севастополе вроде как написал заявление о вступлении во фракцию ПР, но точку в 

этой истории ставить пока рано. Ефремов высказался в том духе, что новичку нужно еще 
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несколько дней, чтобы осмотреться. Любопытно, что, сойдя с трибуны, разнервничавшийся 

Новинский растворился в объятиях… Виталия Кличко. 

Понятно, что членам оппозиции выступление Януковича, хоть тот и цитировал 

Черчилля, не понравилось. Арсений Яценюк сказал, что разочарован пустым и 

несодержательным выступлением, а Президент, по его мнению, не вполне владеет 
информацией об экономической ситуации в стране. Олег Тягнибок, прокричав с трибуны 

кодовую фразу «Геть вид Москви!», обрушился громом и молниями на головы «регионалов», 

заявив, что евроинтеграция для них – лишь ситуативный бизнес-интерес и защита миллиардов в 

оффшорных зонах. А Виталий Кличко поинтересовался у Януковича, согласится ли он уйти в 

отставку, если подписание Соглашения об Ассоциации будет провалено. Поинтересовался 

заочно, поскольку диалога с депутатами у главы государства предусмотрено не было. 

Интересно, что ни одного евроинтеграционного закона в первый день новой сессии 

принято не было. Предварительно на завтра было запланировано рассмотрение законопроекта о 

выборах в проблемных округах (тоже требование ЕС), но сегодня кулуарами гуляли большие 

сомнения по этому поводу, тем более что «регионалы» уже заговорили о его «дополнительном 

согласовании». 

В Регионах божатся, что шесть необходимых для евроинтеграции законопроектов будут 

рассмотрены на этой неделе. Первый из них – № 2105а (о внесении изменений в Таможенный 

тариф) сегодня был провален оппозиционными фракциями и отправлен на повторное первое 

чтение. Арсений Яценюк заявил, что евроинтеграционные законопроекты подготовлены 

властью не должным образом и посетовал, что эта пленарная неделя уже практически 

«списана», поскольку ключевых законопроектов до сих пор нет. Так что начало сессии никоим 

образом не приблизило Украину к Европе. 

Но показательно, что при этом оппозиция дружно, обеспечив конституционное 

большинство, проголосовала за несколько законов, действительно важных для власти. Как 

утверждают наши источники, «команда младореформаторов» после шишек, набитых на 

прошлой сессии (векселя!), не теряла времени даром, проведя весьма конструктивные встречи с 

лидерами оппозиции. И теперь рассчитывает на «подушку безопасности» из лагеря оппонентов, 

заодно сведя на ноль амбиции, вес и стоимость голоса собственных депутатов. 

http://glavcom.ua/articles/13665.html 

Яценюк розповів, що буде на зустрічі в Рибака  
"Українська правда" 

У зустрічі у спікера Володимира Рибака братимуть участь представники Кабміну і 
Адміністрації Президента. 

Про це заявив журналістам лідер фракції "Батьківщина" Арсеній Яценюк. 

"Ми підготували не просто перелік законів, а їх вичерпний зміст і форму, за якою ми 

будемо голосувати. Ми готові завтра проголосувати ці законопроекти. Зараз є технічні 
моменти, які, на превеликий жаль, український уряд не допрацював. Ми попрацювали з 
європейськими партнерами і допоможемо уряду", - сказав він. 

Зокрема, Яценюк прогнозує, що у четвер буде проголосовано зміни до Конституції щодо 

повноважень Рахункової палати, зміни до Конституції щодо повноважень суддів і незалежності 
судів, закон про єдиний митний тариф. 

"Не виключаю, що ми також сьогодні домовимося щодо дати виборів. І ми заявили, що 

ми можемо голосувати за 8 або 15 грудня, але виключно за 5 округів", - сказав Яценюк. 

Він також хоче почути, як парламент працюватиме над законом про прокуратуру, 

антикорупційне бюро, щоб в "Україні була європейська, а не врадіївська міліція". 

Яценюк також зазначив, що фракція "регіоналів" знаходиться в непростій ситуації, коли 

частина розуміє безальтернативність євроінтеграції, а частина "незгодна з європейським курсом 

і буде намагатися створити свій альтернативний проект". 
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"Але навіть якщо частина Партії регіонів не підтримає ці проекти, наших голосів 

вистачає на те, щоб у нас була конституційна більшість для конституційних законопроектів", - 

запевнив він. 

На запитання про перспективи лікування Юлії Тимошенко Яценюк нагадав позицію 

німецького уряду про готовність її прийняти в Німеччині. 

"Якщо президент прийме відповідальне рішення і дасть можливість Юлії Тимошенко 

отримати медичну допомогу за кордоном, то німецький уряд заявив, що вони готові надати 

медичну допомогу. Була офіційна політична заява уряду Німеччини, що вони готові", - сказав 

лідер фракції "Батьківщина". 

http://www.pravda.com.ua/news/2013/09/4/6997254/ 

Зачаровані на Схід або Російські лобісти у Верховній Раді  
Левый Берег.ua 

«Якщо група народних депутатів від Партії Регіонів звернеться у Конституційний Суд, 

він винесе рішення про неконституційність Угоди про Асоціацію», – заявив заступник голови 

парламентської фракції ПР Олег Царьов у нещодавній розмові з Форбс. В українських ЗМІ 
відразу спалахнули дискусії про причини такої демонстративної позиції депутата. Адже Царьов 

не є аж надто впливовою фігурою в Партії регіонів. Чим же пояснити його теперішній бенефіс? 

Скандальне привертання уваги зі сторони політика, котрий не хоче, щоб його забули? 

Чи, можливо, Царьов є речником неформальної групи російських-лобістів ? 

Або ж він виголошує негласну позицію Партії регіонів загалом, котра, підтримуючи на 

словах європейський вектор, де-факто штовхає країну убік Москви? Тобто, коли Віктор 

Янукович офіційно заявляє про незмінність європейського вибору, паралельно вже запущений 

механізм зриву підписання Угоди про Асоціацію ? 

Відповідей може бути чимало. Одна з них – цікавий сценарій, описаний автором LB.ua 

Наталією Приходько у статті «Агентура.Пу». 

Так чи інакше, очевидно: заява Царьова передбачає впевненість у власних силах. 

Депутат згадував про чималу групу колег, котрі гіпотетично можуть підписатися під поданням 

у Конституційний Суд. 

LB.ua спробував порахувати, скільки депутатів ВР можуть підтримати згадану 

ініціативу. 

У законі «Про Конституційний Суд» вказано, що неконституційність міжнародного 

договору можна підтвердити через конституційне подання – «письмове клопотання до 

Конституційного Суду України про визнання правового акта (його окремих положень) 

неконституційним». Суб'єктами права на таке подання є не менше як 45 народних депутатів. 

За словами Царьова: «комуністи таке звернення радо підпишуть». Але фракція 

Комуністичної партії складається з 32-х чоловік. Окрім комуністів, жодна партія офіційно не 

протестує проти Угоди про Асоціацію. Партія регіонів, яка часто хизується монолітністю і 
дисципліною депутатів, одноголосно підтримує Президента, а той постійно наголошує на тому, 

що Україна прагне підписати Угоду про Асоціацію на саміті у Вільнюсі. 

В апараті Партії регіонів, як і в будь-якій іншій потужній політичній силі, працює 

«ідеологічний відділ», що, зокрема, розробляє стратегію публічного позиціонування регіоналів 

і розсилає депутатам відповідні рекомендації. «Самодіяльність» нардепів щодо того кому й які 
коментарі роздавати, м’яко кажучи, не вітається. 

Невдовзі після згаданих голосних заяв Олега Царьова, з'явилася інформація, що йому 

заборонено давати коментарі та з'являтися на телебаченні. Про це, зокрема, написало видання 

«Коментарі». Однак Царьов продовжує свою медіа-активність. Вже після цього – у власному 

блозі на LB.ua він вступив у публічну дискусію з міністром юстиції, Оленою Лукаш, щодо 

конституційності Угоди про Асоціацію. За день до появи листа Царьова до Лукаш, депутат-
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регіонал Вадим Колесніченко зареєстрував у ВР законопроект у якому передбачається 

скасування законів де владою задекларовано мету – європейську інтеграцію. 

Сам Колесніченко – один з головних спікерів ПР, однак самостійністю у прийнятті 
рішень, як відомо, не вирізняється. Окрім того, від початку скликання він належить до 

неформальної групи депутатів, що вважаються близькими до Віктора Пінчука та Дмитра 

Фірташа. Чи це все – співпадіння? 

Чи певні лобістські групи (приміром, та ж «група Пінчука-Фірташа» у ВР) вирішили 

нагадати Банковій про свої приватні бізнес-інтереси, котрі передбачають хороші відносини з 
Росією? До слова, одним із першоджерел інформації щодо проблем українських експортерів з 
російською митницею була саме Федерація роботодавців, яку очолює Дмитро Фірташ. 

Відтак, спробуймо персоніфікувати лобі Митного союзу в Верховній Раді України. Після 

розмови з провідними політиками і експертами, LB.ua підготував приблизний перелік 

кандидатів у проросійську групу парламенту. 

Група Пінчука-Фірташа 

Ще в грудні 2012 року, після початку роботи нової ради VII скликання, в тілі Партії 
регіонів утворилася умовна група депутатів, котрих називають близькими до олігархів Віктора 

Пінчука та Дмитра Фірташа. Наразі вона налічує близько 40 парламентарів, неофіційний 

очільник – Сергій Тігіпко. 

Склад групи вельми строкатий. Більше п’яти осіб – ті, що вважаються наближеними до 

Віктора Пінчука. В тому числі Яків Безбах – колоритний самовисуванець 24-го мажоритарного 

округу Дніпропетровщини , куди «агітувати» за нього приїздив навіть британський екс-прем'єр 

Тоні Блер. 

Інша велика група – так зване, «газове лобі», або депутати наближені до Дмитра 

Фірташа: Іван Мирний (колишній міліціонер і начальник охорони Фірташа), Олександр Волков 

(коло їх спільних інтересів не обмежується баскетболом),Юрій Мірошниченко (представник 

Президента у парламенті, часто прислухається до думки керівництва АП). 

Йдемо далі. 

Артем Семенюк, пасинок Михайла Папієва, переміг по 204 округу в Чернівецькій 

області (тобто там, де Папієв губернатор). 

Інна Богословська, що йшла по списку партії та зуміла провести у Верховну Раду 

чоловіка – Володимира Мельниченка.Він переміг у 193 округу Хмельницької області. 

Юлій Йоффе, колишній член Республіканської партії України, лідером якої був Юрій 

Бойко. У 2006-2007 роках Йоффе працював заступником міністра палива і енергетики України 

в час, коли Бойко очолював це відомство. У 2005 році балотувався до парламенту за списком 

проросійського блоку Медведчука-Бойка «Не так!». 

Дунаєв Сергій– екс-мер Лисичанська. Має добрі зв'язки з Юрієм Бойко ще з часу 

скандальних виборів 2009 року в цьому місті (основного конкурента Дунаєва, Сергія Баранника 

було просто знято з виборів). Бойко, як відомо, ході був куратором лисичанської кампанії як 

нардеп від ПР. 

Володимир і Сергій Кацуби – батько і син. Обидва є мажоритарниками, обидва у 

парламенті вперше. Син Сергій починав політичну кар'єру, як помічник нардепа Олександра 

Ярославського (в 2002-2006 рр). З 2006 року працював у кампанії «Нафтогаз». Переміг на 

окрузі в Київській області, де губернатором є близький до «газовиків» Анатолій Присяжнюк. 

Представник одного з округів Одещини Іван Фурсін. Давній товариш Сергія Льовочкіна 
і бізнес-партнер Дмитра Фірташа. Володіє 5 % акцій «РосУкрЕнерго» і «Місто Банком». 

У виборчому окрузі №9, що в Криму переміг Олександр Нечаєв. До моменту обрання у 

ВР був виконуючим обов'язки генерального директора ПАТ «Державна Холдингова Компанія 

«Титан України», де Дмитро Фірташ володів частиною акцій. 

Перемогла в Криму також і Юлія Льовочкіна, сестра глави АП. 
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Варто зазначити, що депутати вплив на яких приписують Фірташу і його «колегам» по 

умовній групі РУЕ – Льовочкіну і Бойку – є й в інших фракціях. Наприклад, в «Ударі» Віталія 

Кличка – Наталія Агафонова, Сергій Куніцин чи Павло Рябікін. Звичайно, це не значить, що всі 
вони можуть зайняти прокремлівську позицію, однак нехтувати цим не варто. 

Група «політичного православ'я» 

Інша група ідейних симпатиків Митного Союзу – так звані адепти «Русского мира». Ця 

публіка «різношерста» і єдиним центром поки не координується. Проте її учасники 

орієнтується на Росію світоглядно. Їм російський напрямок близький ціннісно, а Російську 

Православну Церкву вони часто сприймають, як головний виразник відповідних цінностей. 

Нещодавно у Верховній Раді все ж з'явилася людина, що гіпотетично може претендувати 

на роль лідера даної групи –Вадим Новінський. Молодший партнер Ахметова в металургії й 

аграрному секторі, він донедавна був громадянином Росії. У вузьких колах Новінський відомий 

як ревний православний, тісно пов'язаний із керівництвом Московського патріархату. Часто він 

навіть виконує роль «зв'язківця» та «посередника» між офіційними владними та церковними 

олімпами. 

Добрі зв’язки з сановними ієрархами має також Андрій Деркач. Мало хто знає, Деркач, 

до всього, ще й входить у Вчену раду київської духовної академії і семінарії. Впливовість 

депутата посилює й «Радіо Ера» (97% покриття по Україні), до якої він має безпосередній 

стосунок. 

Тут варто згадати про бізнесмена Віктора Нусенкіса. Російський «Форбс» називає його 

одним із найбагатших в Росії – 37 місце (в 2012 році), статками – 2.2 млрд. Нусенкіс – основний 

власник «Донецьксталь» (колишній концерн «Енерго»). Один із найбільших спонсорів РПЦ, 

Нусенкіс зберіг міцні зв’язки з Україною. Зокрема, через людей, що, свого часу, працювали тут 

разом з ним. 

Тут доречно виділити Леоніда Байсарова. Він потрапив у парламент після перемоги на 

мажоритарному округу №50, Донецької області. На сайті ВР значиться, як генеральний 

директор ПАТ «Шахтоуправління «Покровське». Гасло цього товариства «Праця і віра – 

нероздільні», а на сайті підприємства вказано, що «з ініціативи трудового колективу на 

території підприємства побудовано домовий храм – Свято-Покрово-Миколаївський, утворена 

Православна громада, у складі якої понад 3 тисячі осіб». В Інтернеті можна знайти інформацію 

, що власник шахти – все той же Віктор Нусенкіс. 

Ще один наближений менеджер олігарха – депутат від ПР Олександр Риженков. 

Колишній генеральний директор ПрАТ Донецьксталь – металургійний завод власником якого, 

як зазначалося вище, є пан Нусенкіс. 

Інша історія з братами Васильєвими. Генадій Васильєв — екс-генеральний прокурор 

України й чинний народний депутат від Партії регіонів, часто згадується в ЗМІ поряд із 
прізвищем Нусенкіса. Людина заможна і впливова. Він теж є чималим жертводавцем РПЦ і 
власним коштом будував храми. Його старший брат Олександр Васильєв також був пов'язаний 

з концерном «Енерго». Загалом їхні політичні кар'єри нероздільні. Олександр вперше потрапив 

у Верховну раду в 2004 році, після переходу Генадія в Генпрокуратуру, обирався по братовому 

мажоритарному округу. 

Кілька років тому брати розсварилися з Нусенкісом. Почався затяжний корпоративний 

конфлікт, а минулого року суд арештував активи Нусенкіса в Росії на які претендував екс-

генпрокурор. Попри це давня ідеологічна близькість з «православним олігархом» і виразні 
бізнес-інтереси в Росії – достатній перелік чинників, що відносять Васильєвих до представників 

політичного православного лобі в парламенті. 

Ідеологічна промосковська група 

До неї входять виразні українофоби. Ігор Марков – народний депутат VII скликання. Він 

обирався в Одесі по мажоритарному округу № 133. Лідер партії «Родина» і член фракції ПР. 

Ультрапроросійські погляди й успішна бізнесова діяльність, а також значний регіональний 

медійний актив, забезпечила створення цілої «групи Маркова», яка не є дуже потужна, проте 

амбітна... 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

21 

Лев Миримський – голова партії «Союз», позафракційний. Він чотири рази потрапляв у 

Верховну Раду після перемог у мажоритарному округу. Відомий українофобськими настроями, 

реєстрацією законопроекту про подвійне громадянство і пропозицією про заборону звертання 

«українці». 

Ще два апологети російської політики – вищезгаданий Вадим Колесніченкоі Сергій 

Ківалов. Останній очолює групу з міжпарламентських зв’язків з Російською Федерацією. 

Схожа ситуація з Миколою Левченком. Він донецький мажоритарник, часто спекулює 

антиукраїнською риторикою. 

Відверто проросійським політиком є і регіонал В’ячеслав Богуслаєв. Що, зрештою, 

пояснюється просто: підприємство Богуслаєва «Моторсіч» продає свої авіадвигуни насамперед 

у СНД і втрата російського ринку для нього неприпустима. 

До цього ідеологічного блоку входять також і комуністи, про яких йшлося вище. 

Віктор Медведчук впродовж останніх декількох місяців перетворився на “флагман” 

проросійських сил і «таран» Митного Союзу в Україні поки не зумів сформувати власну групу 

підтримки у парламенті. До афілійованих «медведчукістів», що зараз є депутатами, гіпотетично 

можна віднести хіба що Сергія Брайка. Він обраний по мажоритарному округу в Криму, а до 

цього з 1996 по 2002 рік працював на керівних посадах у фешенебельному готелі «Ореанда». З 

2002 по 2010 рр. був міським головою Ялти. Цікаво, що в час, коли Брайко працював в 

«Ореанді» її співвласником був одіозний і нині покійний бізнесмен з кримінальним минулим 

Максим Курочкін. Як згадує пан Брайко, саме Курочкін познайомив його з Віктором 

Медведчуком і в 2002 році Сергій Брайко обирався міським головою вже як член СДПУ(о). 

Що далі? 

До Вільнюського саміту залишається все менше часу, а ясності в питанні чи буде 

підписано Угоду про Асоціацію – немає. Відтак, влада заготувала декілька сценаріїв розвитку 

подій. Серед них ті, що стосуються парламенту не на останньому місці. 

Перший – дозволяє Президенту «зберегти обличчя». Тобто, якщо буде зрозуміло, що 

угоду підписати не вдасться, то можна «зіграти на випередження» і першим відмовитися від неї 
через «бунт» парламентарів. Адже офіційно Президент на депутатів не впливає. 

Або інший – коли лобі Митного союзу можна використати як елемент «шантажу» 

Брюсселя. Мовляв, зараз у Верховній Раді є велика група депутатів, які працюють для 

зближення з Росією. І якщо ми не підпишемо Угоду про Асоціацію, тоді доведеться вступати в 

Митний союз. На думку ряду співрозмовників LB.ua, це ймовірно може змусити європейців 

поквапитися і «заплющити очі» на деякі невиконані Україною умови підписання договору. 

Так чи інакше все буде залежати від дій або бездіяльності Віктора Януковича. Від нього 

залежатиме чи проведуть серед депутатів «роз’яснювальні роботи» щодо необхідності 
підписання угоди з ЄС. Якщо так – проросійських лобістів у парламенті відчутно поменшає. 
Проте, якщо Президент взагалі не втручатиметься й дасть депутатам умовну свободу дії, тоді 
список «зацікавлених» у Митному союзі може різко зрости. Благо, аргументів для цього у 

Кремля більш ніж достатньо. 

http://lb.ua/news/2013/09/03/223790_zacharovani_shid_abo_rosiyski.html 

Блоги 

Ігор Мірошниченко: «ТКАЧеве шиття білими нитками»  

pravda.com.ua 

Про перевертнів у погонах, від яких потерпають прості украінці, нині знає вся краіна. 

Натомість, про перевертнів з журналістськими посвідченнями, які займаються політичним 

кілерством на інформаційному фронті, досі говорити якось не прийнято. Малозрозумілий 

непосвяченим у медійну кухню виборцям термін "джинса" не зачіпає репутаціі інформаційних 

лайнометів, які з регулярністю бугая-запліднювача ллють на голови "лохторату" несусвітню 
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брехню, Чи можна назвати журналістами тих, хто власні фантазіі видає за журналістські 
розслідування, або того, хто за будь-яку ціну ладен виконувати забаганки медіа-олігархів? 

Очевидно ні! Такий собі Михайло Ткач впевнено йде шляхом гопника Тітушка і вже 

найближчим часом може стати уособленням усіх медіа-кілерів. 

Суміш гебельсівщини і совєцького агітпропу, поширена в сюжеті програми "Гроші" на 

каналі "1+1" 2 вересня 2013 року, просто шокує. Це чергова хвиля інформаційного бруду, який 

щодня виливається зі сторінок, радіохвиль та телеекранів олігархічних ЗМІ. Мета цієї 
знавіснілої дифамаційної кампанії – дискредитувати єдину дієву національну силу в 

парламенті. Сюжет – поза такими поняттями, як журналістські стандарти, европейські норми, 

професійна етика, збалансованість інформації. Все побудовано за принципом: "що більша 

брехня – то охочіше в неї повірять". 

Псевдожурналіст Михайло Ткач уже не вперше продукує маніпулятивні сюжети про 

лідера "Свободи". Анонсуючи у своєму "викривальному" матеріялі, що "Тягнибок будує 
розкішний маєток у заповіднику", автор не наводить жодного факту на підтвердження свого 

твердження. Але навіщо Ткачеві факти і журналістські стандарти, коли він пряде своє 
псевдорозслідування згідно із завданням, поставленим його господарями! І це завдання йому 

потрібно виконати за будь-яку ціну. Демонструючи недобудовану споруду, "слідопит" Ткач ні 
сіло ні впало заявляє, що вона належить лідерові "Свободи". Основним "аргументом" стали 

слова невідомих осіб зі спотвореним голосом і розмитим зображенням, які спочатку твердять, 

що ця будова належить лідерові "Свободи", а згодом ті ж персонажі активно це заперечують. 

Відеокартинка постійно скаче, що вказує на маніпулятивний монтаж. 

Єдиний документ, який демонструє Михайло Ткач, – це офіційна Декларація про доходи 

Олега Тягнибока. Вона потрібна псевдожурналістові для того, аби прочитати, що у лідера ВО 

"Свобода" жодної нерухомости у Київській області немає, але потім укотре повторити 

абсолютно протилежне. 

Отже, мета зазначеної програми – продовження дискредитаційної кампанії щодо 

"Свободи" та її лідера на головних провладних каналах. Режимові конче потрібно відвернути 

увагу суспільства від реальних проблем, корупції і зловживань нинішньої влади і натомість 

посіяти в суспільстві зневіру й апатію. Очевидно, від цього інформаційного кілера годі чекати 

розслідувань про Межигір'я та його власників – на це замовлення не надходило. Є замовлення 

на поливання брудом опозиції. І в хід пущено брехню, маніпуляції та різного роду спекуляції. 

У зв'язку з цим прес-служба Всеукраїнського об'єднання "Свобода" вимагає від 

керівництва каналу "1+1" у досудовому порядку спростувати неправдиву інформацію, 

поширену у програмі "Гроші" 2 вересня 2013 року. Офіційно заявляємо, що жодної 
нерухомости, крім заявленої у Декларації про доходи, у лідера "Свободи" та його родини немає. 
Закликаємо українських журналістів дотримуватися журналістських стандартів та не бути 

знаряддям у руках Банкової в боротьбі з опозицією. Залишаємо за собою право на захист честі, 
гідності і ділової репутації у судовому порядку. 

Принагідно повідомляємо, що Олег Тягнибок не будує Тадж Магал, не орендує 

Венстмістерський палац, не має квартири в "Бурдж Халіфі" та не є афільованим власником 

Межигір'я. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/miroshnychenko/5225ed9cde494/ 

Анатолій Гриценко: «Три роки – бездарно втрачено»  

pravda.com.ua 

Президент врешті-решт затвердив Державну програму розвитку Збройних Сил на період 

до 2017 року. 

Сталося це аж через три з половиною роки після його приходу на Банкову. Після того, як 

у військовому відомстві Янукович перепробував трьох міністрів – Єжель, Саламатін, Лебедєв... 

Після того, як армія три роки стрімко деградувала, не маючи жодних орієнтирів 

розвитку, адже попередня Державна програма завершилася у 2010-му... 
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До речі, та Державна програма була розроблена у 2005 році під моїм керівництвом 

швидко, протягом трьох місяців, і затверджена Президентом у перший же рік його каденції. 

А тут – три роки втрачено. Бездарно втрачено... 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/grytsenko/5225e5e8f1eca/ 

Телебачення і радіомовлення 

Віктор Янукович закликав Верховну Раду розглянути закони для євроінтеграції  
"Студія "1+1", ТСН 

Юлія БОРИСКО, ведуча: Євротиждень розпочався у Верховній Раді. Ще до вихідних 

там планують ухвалити 6 євроінтеграційних законів. Благословити цей процес прийшов 

Президент. У вітальному слові перед депутатами Віктор Янукович закликав їх не сваритись і не 

протиставляти ЄС Росії. На його думку, в України є і час, і сили, щоб до листопада як слід 

підготуватись до Вільнюського саміту. Саме там Україна сподівається підписати угоду про 

асоціацію з ЄС. 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Євротижні у парламенті. З мітингами на вулиці. 
Малоєвропейськими паркуваннями на тротуарах та поцілунками після літньої відпустки. 

Єврогасла сьогодні – головна тема і у вбранні, і у розмовах. Хоча остаточно вирішити – Європа 

чи Росія – депутатам складно. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, фракція Партії регіонів: "А как можно выбирать? Нужно дружить 

со всеми". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Зробити все, щоб Україна підписала угоду з ЄС. 

Визначитись депутатам допомагає Президент. Більшість вітає його оплесками, опозиція не 

аплодує, але і не заважає виступу Януковича, як колись. У гостьовій ложі – посли. Промову 

Президента України занотовують колишній Президент Польщі Кваснєвський та екс-президент 

Європарламенту Кокс. Вони спостерігачі від Європарламенту у судових справах Тимошенко та 
Луценка. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: "Найперше і найбільш актуальне питання для 

цієї сесії – це прийняття пакету законів, необхідних для подальшого просування на 

європейському напрямі. Це домашнє завдання, яке має виконати український парламент 

напередодні Вільнюського саміту". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Янукович закликає і більшість, і опозицію 

об’єднатися, просуваючи Україну в Європу. І вважає, що Україні не доведеться обирати між 

Європою та Росією. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: "Спроби протиставити співпраці на 

європейському векторі та співробітництво з стратегічним партнером – Росією та країнами 

Євразійського співтовариства – безпідставні". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Президент пішов із зали, як і заходив – під оплески 

більшості. Хоча у владній партії європейський курс підтримують не усі. Про те, що Росією 

краще, відкрито заявляє щодень більше регіоналів. Тих, чий бізнес орієнтовний на Росію. 

Нестор ШУФРИЧ, фракція Партії регіонів: "Я вважаю, що інтеграція із Митним союзом 

дасть нам більше вигід". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Опозиція Януковича проводжала, як і зустрічала – 

мовчки. Промовою лишились невдоволені, бо нічого не було сказано про Юлію Тимошенко. А 

вирішення її долі, – кажуть в опозиції, – ще одна умова для підписання угоди з ЄС. Крім того, 

опозиціонери вимагають плану відсічі у торговельному конфлікті з Росією. І визначитись 

однозначно, з цим ми дружимо. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": "Ми підемо і туди, і туди. Це означає 
між двома стільцями. Ми як українська опозиція знаємо, куди йде Україна – це до 

Європейського Союзу". 
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Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: У більшості натомість радять ухвалювати закони, на 
яких наполягають європейці. Їх з десяток: від судової системи до протидії дискримінації людей. 

А не дражнити Росію різкими заявами. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: "Нет ничего более глупого в 

политике, как создавать на пустом месте себе врагов". 

Ірина ПАВЛЕНОК, кореспондент: Один з так званих єврозаконів депутати сьогодні 
провалили. Опозиціонери заявили, що, прикриваюсь євроінтеграцією, через нього намагались 

протягнути статті, пов’язані зі збільшенням мита на деякі товари. Євротижні у Верховній Раді. 
все тільки починається. Депутати чітко дали зрозуміти – не все так просто із євронапрямком. 

Багато хто дивиться у протилежний, російський бік. І чи вдасться Україні всидіти на двох 

стільцях і чи варто – відповідати на ці запитання депутатам доведеться оперативно. Щоб 

встигнути до саміту у Вільнюсі. 

Верховна Рада планує ухвалити «Єврозакони»  

5 канал, Час новин 

Ігор ТАТАРЧУК, ведучий: На поточному тижні Верховна Рада планує ухвалити ще 

п’ять законопроектів, необхідних на шляху до підписання Угоди про асоціацію з Європейським 

Союзом. Ось короткий зміст євроінтеграційних законопроектів, які чекають депутатських 

голосів. Проект закону «Про внесення змін до митного тарифу України». Законопроектом 

пропонується збільшити удвічі мито на імпортну продукцію, за виключенням тих товарів, на 

яке встановлено нульове мито. Опозиціонери упевнені, що документ містить норму про 

підвищення митних ставок на автомобілі. Ще один євроінтеграційний законопроект – про 

внесення змін до Кримінально-виконавчого кодексу щодо порядку та умов відбування 

покарання. Документ несе у тюрми гуманність. Згідно із тим, засуджені зможуть користуватися 

молільниками. Окремій категорії в’язнів дозволять короткочасні виїзди за межі колонії. Разом із 
тим вводиться заборона на нецензурні слова, гру в карти і розвішування фотографій на стінах 

камер. Ще один проект закону – про суспільне телебачення і радіомовлення України. Ним 

передбачено створити національну суспільну телерадіокомпанію, яка протягом перших 

чотирьох років фінансуватиметься із держбюджету. Медіаюристи вже кажуть, що законопроект 
не досконалий і не дає гарантії, що в інформаційну політику суспільного мовника не 

втручатиметься держава. Євроінтеграційним є також законопроект про повторні вибори 

народних депутатів у п’яти проблемних виборчих округах. Цього тижня у Верховній Раді 
документ не розглядатимуть, бо дата виборів залишається предметом палкої дискусії влади і 
опозиції. Проект закону про внесення змін до Конституції щодо посилення гарантії 
незалежності суддів. Згідно із ним, зокрема, посилиться вплив Президента на судову владу. 

Глава держави отримає повноваження призначати звільняти суддів, переводити їх з одного суду 

до іншого. Законопроект про внесення змін до законів щодо виконання судових рішень – ці 
зміни мають удосконалити процедуру виконання рішень про стягнення коштів з державних 

підприємств, а також рішень, виконання яких покладено на державу. Проект закону про 

внесення змін у повноваження Рахункової палати. Згідно із документом, Рахункова палата від 

імені Верховної Ради зможе контролювати формування і виконання державного бюджету. І 
антидискримінаційний законопроект. Окрім того, що документ змушує працедавців 

облаштувати умови праці для неповносправних, він ще і забороняє дискримінувати людей із 
нетрадиційною сексуальною орієнтацією. 

Президент сподівається, що у парламенті буде досягнуто порозуміння і 
взаємодія між політичними силами  

ICTV, Факти 

Петро ДЕМ’ЯНЧУК, ведучий: Президент сподівається, що у парламенті буде досягнуто 

порозуміння і взаємодія між політичними силами. Як і очікувалося, Віктор Янукович сьогодні 
виступив перед депутатами. Він закликає Верховну Раду об’єднатися для просування України 
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до Європи та просить не протиставляти євроінтеграцію співробітництву з Росією. Спроби 

протиставити співпрацю в європейському векторі та співробітництво з нашими стратегічними 

партнерами – Російською Федерацією – безпідставні, - додав Президент. Водночас опозиція 

розчарована виступом глави держави. Арсенія Яценюка вразила оцінка Президентом 

економічної ситуації, а Віталію Кличку так і не вдалося запитати у Віктора Януковича, чи 

готовий він піти у відставку у разі провалу євроінтеграції з ЄС. З парламенту – Володимир 

Горковенко. 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Сталося. Президент прийшов. Президент 

виступив у Верховній Раді вперше за останні 1,5 роки. Дійсно, Президент закликав опозицію та 
більшість помиритися. Він закликав припинити політичні цвари заради однієї мети – 

євроінтеграції. Віктор Янукович вважає, що підписання угоди у Вільнюсі, де планують 

підписати угоду про асоціацію, потрібно готувати. І основна роль тут відводиться Верховній 

Раді. Водночас Президент закликав не протиставляти євроінтеграцію співпраці із Росією. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: "Спроби протиставити співпраці на 

європейському векторі та співробітництво з нашими стратегічними партнерами – Російською 

Федерацією та країнами Євразійського співтовариства – безпідставні. З точки зору стратегічної 
перспективи підписання угоди про асоціацію та зону вільної торгівлі відкриє нові можливості 
для взаємовигідного співробітництва та подальшого зближення з нашими стратегічними 

партнерами в Євроазійському регіоні". 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Опозиція розчарована. Арсеній Яценюк 

здивований. Опозиціонери чекали більшого, зокрема, чіткої реакції на торгівельну війну з 
Росією. Опозиція вважає, що проблема політична і це ніщо інше, як зазіхання Росії на 

суверенне право України визначатися, куди рухатися. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції ВО "Батьківщина": "Ми самі приймемо рішення, куди 

йти і ми це рішення прийняли. Це рішення – йти до Європейського Союзу. Дивно, що 

Президент України не сказав про це ні слова, а обмежився загальними фразами про те, що ми 

підемо і туди, і туди. І туди, і туди – це означає між двома стільцями". 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Президента слухали уважно, опозиція не 

скандувала, "Батьківщина" одягнула футболки, на яких було написано "Юлі – волю!". Це також 

одна із вимог Євросоюзу. А ударівці прийшли у футболках, на яких було написано "Україна – 

це Європа". Спецодяг ударівці обіцяють не знімати аж до кінця листопада. 

Віталій КЛИЧКО, лідер партії "УДАР": "Наша партія носитиме європейську символіку 

доти, доки не відбудеться саміт у Вільнюсі". 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: Єдині, хто проти євроінтеграції, так це 
комуністи. Вони вважають, що угода з Євросоюзом порушує 6 статей Конституції. Аби 

опоненти краще почули, Петро Симоненко говорив українською. 

Петро СИМОНЕНКО, голова фракції КПУ: "Ви закликаєте сьогодні терміново приймати 

рішення і сьогодні ж закликаєте всіх, щоб разом із вами були злочинцями. Ви ж порушуєте 

Основний Закон України. хто вам, народ України давав на це право? Ні, не давав. Ви самозванці 
в таких питаннях". 

Володимир ГОРКОВЕНКО, кореспондент: У Раді тільки й розмов про євроінтеграцію. І 
депутати обіцяють ухвалити весь пакет необхідних законопроектів. На цьому тижні планують 

ухвалити 6 документів. Водночас, станом на сьогодні, саме сьогодні депутати не планують 

ухвалювати жодного євроінтеграційного законопроекту. 

Петро ДЕМ’ЯНЧУК, ведучий: З нами був Володимир Горковенко. 

Президент просить депутатів не протиставляти ЄС та Росію  

Інна ШЕВЧЕНКО, ведуча: Президент просить депутатів не протиставляти ЄС та Росію, 

та рухатися в обох напрямках. На цьому Віктор Янукович наголосив сьогодні. Під час виступу 

на відкритті нової сесії Верховної Ради. Депутати чекали на Главу держави у цій залі півтора 

року. Головний меседж був - миротворчий. Янукович закликав більшість і опозицію не 

конфліктувати, і ухвалити закони яких від України чекає ЄС. 
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Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: Довго чекали і нарешті сталося. П р прийшов, і не 

лише прийшов, а й виступив із парламентської трибуни, вперше за останні півтора роки. 

Янукович виглядав миротворцем, він закликаю опозицію та власну більшість припинити 

політичні чвари, заради європейського майбутнього. Бо асоціація з ЄС потрібна не владі чи 

опозиції, а народу України. Адже вона стане стимулом для подальших реформ, наголошує 

Президент і водночас запевняє, рух на захід не заперечує дружбу із Росією. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: «Спроби протиставити співпрацю на 

європейському векторі та співробітництво з нашими стратегічними партнерами - Російською 

Федерацією та країнами євразійського співтовариства – безпідставні». 

Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: Янукович виступав у тиші. Навіть «Свобода» 

мовчала. Попри невдоволення тим, що Президент не підспівував слова гімну. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат України, фракція "Свобода": " Хіба щось можна 

говорити про вищу посадову особу яка не знає слів державного славлення і не виконує під час 

відкриття сесії Парламенту державної слави". 

Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: Опозиція розчарована. Арсеній Яценюк 

здивований. «Батьківщина» хотіла чіткої реакції на торговельну війну. За версією опозиції – це 

примус до дружби у Митному союзі. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина": «Дивно, що Президент України не 

сказав про це ні слова. Обмежився загальними фразами про те що ми підемо і туди і туди і туди. 

Це означає між двома стільцями. Ми як українська опозиція знаємо куди йде Україна, це до 

Європейського Союзу" 

Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: Рух на захід передбачає «Юлі волю». Із цим 

гаслом на спинах - депутати з «Батьківщини». «Україна – це Європа» нагадують «ударівці». 

Віталій КЛИЧКО, лідер партії "Удар": " Наша фракція носитиме європейську символіку 

доти, поки не відбудеться саміт у Вільнюсі» 

Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: Євроінтегратори - злочинці - таврує і опозицію, і 
владу Петро Симоненко. Мовляв, Угода про Асоціацію порушує 6 статей Конституції. Лідер 

комуністів закликав до референдуму і порадив опонентам мовчати. 

Петро СИМОНЕНКО, голова фракції КПУ: " Ви закликаєте сьогодні приймати 

терміново рішення, і сьогодні ж закликаєте всіх, щоб разом з вами були злочинцями. Ви так 

підписували СОТ, помовчіть раді бога" 

Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: У комуністів є союзники. Ті, чий бізнес 

орієнтований на Росію. Вадим Новинський - один із них. Ще рік тому він був громадянином 

Росії. Тепер присягу депутат складав українською, але подякував російською. 

Вадим НОВИНСЬКИЙ народний депутат України: "Присягаю д одержуватися 

Конституції України та законів України. Виконувати свої обов’язки в інтересах усіх 

співвітчизників. Спасибо". 

Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: Вадим Новинський поки не увійшов до Партії 
регіонів. Там тривають дискусії: на Схід чи на Захід. Сьогодні Рада відправила на 

доопрацювання законопроект про євроінтеграційний митний тариф. Мало шансів на ухвалення 

закону про усунення дискримінації сексменшин. Більшість регіоналів - проти. 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: «настроение депутатов 

большинства во фракциях - не поддерживать этот законопроект. Я уже отвечал на этот вопрос. 
С моей точки зрения, в нем ничего страшного не заложено. Он вычищен полностью". 

Володимир ГОРКОВЕНКО, ведучий: Законопроект планують голосувати завтра. Але 

пікетували його сьогодні. Загалом, цього тижня планують розглянути шість євроінтеграційних 

законопроектів. 

Каникулы закончились  

Интер, Подробности 
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Кристина СУВОРИНА, ведущая: Каникулы закончились, отдохнувшие депутаты 

собрались в Верховной раде на третью сессию седьмого созыва. Пришел и президент - 

призывал к согласию. Выступление Виктора Януковича слушали тихо и спокойно. Драк и 

скандалов не было. Подробности - у Анны Пановой. 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Три фракции оппозиции - три разные униформы. 

"Свобода" - в вышиванках. "Батьківщина" в уже знакомых футболках с портретом. Ударовцы с 

лозунгом "Україна це Європа". Обещают ходить так аж до самого саммита ЕС. 

Оксана ПРОДАН, депутат фракции УДАР: "Мы яркие, у нас все в красном, но кроме 

этого мы несём в своей одежде суть." 

Анна ПАНОВА, корреспондент: В разнокалиберном дресс-коде оппозиции - регионалы 

усмотрели политический подтекст. 

Депутат фракции Партия Регионов: "Прийде зовсім немало часу і вони тихо і мирно 

розійдуться на три рукава, як у морі кораблі." 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Открытие сессии. Все по сценарию. Цветы, 

конституция, хор - и высокие гости. Кабмин и еврочиновники: среди них сразу после встречи с 

президентом - Пет Кокс и Александр Квасневский. Придет ли президент к депутатам? Интрига 

сохранялась до последнего. В прошлый раз Виктор Янукович выступал перед парламентом 

полтора года назад, и тогда оппозиционеры вели себя шумно и негостеприимно. Но на этот раз 
- меньшевики пообещали быть паиньками. Они сидят и не свистят. А большинство 

приветствует президента стоя. Главный месседж Виктора Януковича: Евроинтеграция - сейчас 

для Киева задача номер один. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины: "Спроби протиставити співпрацю на 

європейському векторі та співробітництво з нашими стратегічними партнерами - Російською 

федерацією та країнами євразійського співтовариства – безпідставні". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Судьбоносный саммит в Вильнюсе уже в ноябре. 

Президент ждет от парламента пакета законов. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины: "Асоціація з ЄС потрібна не владі чи 

опозиції, вона потрібна Україні. В житті кожної держави кожного народу є моменти, коли 

політ. Еліта має забути про партійні кольори та згадати про кольори національного прапора". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Пока выступал президент - оппозиционеры вели себя 

смирно. Зато в кулуарах - разговорились. Недовольны. 

Виталий КЛИЧКО, лидер фракции УДАР: "Президент казав дуже гарні речі, але одна річ 

казати, інша діяти". 

Арсений ЯЦЕНЮК, лидер фракции "Батьківщина": "Не було сказано про те, як виходити 

із ситуації між Україною та Російськорю Федерацією ". 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, лидер фракции Партии регионов: 

"Когда и говорят и о том, что мы должны завтра сделать врагами государство целое, от 

которого мы на 50% зависим в своей экономике, то это - просто-напросто безответственно". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: Принимать законы ради Европы - оппозиция готова в 

унисон с властью. А вот коммунисты - против. Дескать, без референдума - ни шагу на Запад. 

Николай СИМОНЕНКО, лидер КПУ: "Ви зробите злочин, ви остаточно знищите 

економічний суверенітет нашої держави". 

Анна ПАНОВА, корреспондент: На этой неделе - решили принять 6 законов по ЕС. Но 

уже первый евроинтеграционный блин - вышел комом. Законопроект о таможенных тарифах - 

отправили на доработку. А агитационные одежды - многие сменили на галстуки и пиджаки. 

Гість студії - Ігор Швайка, народний депутат, фракція ВО "Свобода"  

ТВі, Сьогодні 
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Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Ну і далі про перший день роботи парламенту 

говоримо з гостем нашої студії, народним депутатом України від всеукраїнського об’єднання 

"Свобода" Ігорем Швайкою. Вітаю вас пане Ігоре. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Доброго вечора". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Пане Ігоре, перше запитання – ваша оцінка першого 

робочого дня парламенту? Президент виступав, говорив. Ви дослухалися. Опозиція готова 

об’єднатися разом із владою заради євроінтеграційних законопроектів? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Ви знаєте, не зовсім 

коректне питання – чи готова опозиція об’єднатися з владою? Всеукраїнське об’єднання 

"Свобода", до якого я маю честь належати, завжди виступало за нормальний проєвропейський 

напрямок розвитку України. Наша програма опозиції – це європейський україно центризм, 

європейські стандарти і українська основа під ним. Що значить об’єднатися? Виступ 

сьогоднішній Президента. До речі, показово, що виші посадові особи країни не виконують 

державний славень під час відкриття сесії. Тобто вони ставляться до нього, як до певного 

атрибуту, яки повинен заспівати, напевно, хор імені Верьовки, або окремі депутати з високим 

рівнем патріотизму. Про що говорив сьогодні Президент? Він надавав якісь наряди, вказівки 

Верховній Раді. В той же самий час Партія регіонів, яка провалює сама законопроекти, яка на 

сьогоднішній день продемонструвала, що зокрема законопроект, яким скасовувався порядок 

введення сівозмін, це є той законопроект, який чекали аграрії всієї України. Яка ситуація 

склалася на сьогоднішній день? Приходить хлопчик з планшетом, будь-якому фермеру дає 
вказівку – сіяти так або так. Виписує рахунок за таку сівозміну. І якщо, наприклад, озимина 

взимку вимерзає, то фермер немає права посіяти кукурудзу або іншу якусь культуру для того, 

щоб виростити щось на цій землі. Ми пропонували скасувати абсолютно нікчемну норму, і 
потім вийти до вирішення врегулювання цієї ситуації окремим законопроектом. Партія регіонів 

на сьогоднішній день продемонструвала, що десятки тисяч аграріїв, їм на сьогоднішній день не 

представляють жодного інтересу. Тобто вона фактично відмовилася підтримати цю норму. Така 

ж сама ситуація сьогодні була по голосуванню по соціальним законопроектам, по виплатам на 

дітей, тяжко хворих дітей. Лише з другого разу. Ви знаєте, ну пожартували сьогодні, як до 

Партії регіонів, як до жирафа, до них з третього разу тільки доходить про який законопроект ми 

голосуємо. Ну напевно до Чечетова чи когось іншого. Що показав сьогоднішній день в 

парламенті? Ніяких кардинальних змін не відбулося. Партія регіонів, як голосувала за 

вказівкою з Банкової, так вона і голосує. До речі, з’явилася інформація, що завтрашнє засідання 

Комітетів, а завтра є комітетський день. Тому що завтра о 3:30, о 2:30 повинні відбутися 

засідання Комітетів". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: І що буде далі? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Сьогодні в кулуарах нам 

повідомляють, що заради приватного побачення Партії регіонів з Президентом, завтрашні 
призначені засідання комітетів скасовуються". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Пане Ігоре, а власне, давайте все ж таки до 

євроінтеграційних законопроектів. Ви говорите про соціальні. Це все важливо. Але говорили 

про те, що 3 вересня Верховна Рада вийде і почне працювати якраз над цими законопроектами. 

Де вони? Що відбувається? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "То, що робить Верховна Рада 

протягом тижня, повинно бути відомо в понеділок. В понеділок відбувається погоджувальна 

рада". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Ми це знаємо. Ми про це розповідали. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "В понеділок формується 

порядок денний. Якщо в порядку денному немає тих законопроектів, власне це є апарат, який за 

вказівкою голови Верховної Ради формує цей порядок денний. Абсолютно правильно 

прозвучала теза, і вона звучить уже неодноразово. Що у жодного політика по суті немає тих 

конкретних законопроектів, які існують. Ну, наприклад, Євросоюз, Олег Ярославович Тягнибок 

відкрив минулого тижня в Брюсселі представництво всеукраїнського об’єднання "Свобода", має 
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орієнтовно 11 пунктів, 10-11. Янукович говорив по суті сьогодні тими словами, якими говорять 

в Брюсселі. Але під 10-11 пунктів з однаковими назвами іноді потрапляють зовсім інші 
законопроекти з протилежним змістом". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Оце я й хотіла у вас запитати. Чи може бути таке, що 

під "соусом" євроінтеграційного законопроекту потрапить якийсь зовсім інший законопроект? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Цілком можливо. Тому у нас 

є на стільки уважне ставлення до кожного законопроекту, який проходить. Тому ми 

наполягаємо на повній процедурі розгляду законопроектів, а не на скороченні. Для того, щоб 

ми подивилися – це євроінтеграція чи не євроінтеграція. Звичайно законопроекти, які стоять в 

порядку денному, хтось з голосу в залі кричить – це про євроінтеграцію. Ну до речі, слово 

євроінтеграція не правильне. Ми зараз говоримо про підписання угоди Про Асоціацію з 
Європейським союзом. Це є перший крок, після якого Україна бере на себе додаткові 
зобов’язання, які ми будемо виконувати для підняття власних стандартів. Але чи є гарантії 
судової влади в розуміння Євросоюзу? Законопроектом Про внесення змін до Конституції, там 

де фактично вся судова гілка влади підпорядковується одноосібно Президенту. Звісно, що ні. 
Назва схожа, а дії абсолютно протилежні. Більше того, як сьогодні один із моїх колег зауважив 

на сесії, правом законодавчої ініціативи, крім народних депутатів, володіють – Президент, уряд, 

Національний банк. Законопроект Про внесення змін до Конституції, сам законопроект 
підписує Президент. Ну очевидно його факсимілька там позначена. А всі інші документи 

підписують радники. Да ні в кого з народних депутатів не приймуть просто в секторі реєстрації 
законопроектів такий законопроект. А Президент собі може дозволити це направляти. Ми 

говоримо сьогодні про приблизно 10-11 пунктів. В тому числі це і питання інвестиційного 

клімату, і питання судової гілки влади, і питання прокуратури, і питання вибіркового 

правосуддя. І питання, які сьогодні пов’язані з діяльності безпосередньо законоадчого органу". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Скажіть, будь ласка, на цьому тижні все ж таки буде 

Верховна Рада голосувати питання, які пов’язані власне з підписанням угоди Про Асоціацію чи 

не буде? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Я можу відповідати за ту 

фракцію, до якої я належу. Всеукраїнське об’єднання "Свобода" підтримує всі ті законопроекти, 

які гарантують нам позитивний розгляд питання щодо підписання з Асоціацією, з європейським 

співтовариством". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Партія регіонів каже, що вони на цьому тижні 
збираються розглядати. Ви будите підтримувати ці голосування? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Ну знаєте, другий раз 
повторю – ми підтримуємо всі європейсько орієнтовані законопроекти". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Ви сказали, що Янукович виступив, нічого по суті не 

сказав. Тому за що голосувати і так далі. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Ви знаєте, сьогодні, 
стосовно Януковича, давайте от маленьку ремарочку зробимо. Сьогодні Янукович по суті, 
прийшовши в парламент, він зробив один достатньо важливий крок, про який ніхто особливо не 

говорить. Він по суті взяв на себе відповідальність за те, що буде підписано угоду з 
Євросоюзом Про Асоціацію. По-друге, він звертаючись, ну в звичному тоні, як зверталися 

компартійні боси, що парламент – це не місце для дискусій. Мовляв, ЦК КПСС ухвалять 

рішення, а парламент повинен буде їх просто санкціонувати. Він сьогодні прийшов вперше за 

7-ме скликання в парламент. І вперше по суті він звернувся з питанням про допомогу у 

вирішенні тих чи інших питань". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Яким чином він взяв на себе відповідальність, ви 

кажете? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Та тут виникає інше питання 

– чи сьогодні Президент, який є представником Партії регіонів, контролює Партію регіонів? Ну 

і хто є власне". 
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Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Давайте про європейську інтеграцію. Ми просто 

відхиляємося. Нам цікаво тему розширити саме по європейській інтеграції. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Ми про це і говоримо. Я 

перепрошую". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Ну ви кажете контролює він чи не контролю. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "А ми зараз дивимося, що з 
боку депутатів від партії регіонів звучать абсолютно інші заяви. І тут невідомо уже чи 

Янукович контролює Партію регіонів, чи там є окремі депутати Володимира Путіна, які носять 

партійні значки". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Скільки їх у Верховній Раді, 50? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "А от ми будемо дивитися по 

голосуванню зараз". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Ну я думаю, що якщо їх там 50, чи навіть 100. Вам все-

одно всім разом невистачить голосів. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Є велике питання, "Свобода" 

разом з нашими політичними партнерами "УДАРОМ" і "Батьківщиною" підтримують 

євроінтеграційні закони". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Ви сказали, що Віктор Янукович взяв на себе 

зобов’язання? Яким чином він взяв на себе зобов’язання? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Прийшовши в парламент, він 

чітко по суті на себе взяв відповідальність за те, чи буде підписано угоду Про Асоціацію". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: А яким чином він взяв на себе відповідальність? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Сьогоднішня частина нашої 
роботи – роботи українського державного апарату - це є робота і Президента, і Кабінету 

міністрів, і парламенту. Звертаючись до парламенту, відповідно і сьогодні роздаючи за звичкою 

вказівки. Віктор Янукович по суті оголосив, що сьогодні від парламенту залежить ухвалення 

тих чи інших рішень. І тепер до висновку, опозиційні політичні сили "Свобода" і наші політичні 
партнери "УДАР" і "Батьківщина" дають 170-180 голосів. Ну в залежності від того, хто поїхав у 

відрядження, хто залишаться в сесійній залі. Питання – а чи дають голоси Партія регіонів? Ну з 
Комуністами – це зрозуміло. Це питання Із політичного минулого, яка на сьогоднішній день ні 
на що не впливає, і хоче в "Мутний" союз. Питання - Партії регіонів сьогодні буде 

відтворювати те, про що говорить Президент Янукович чи не буде?" 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Таке питання, на скільки я знаю, Янукович сказав, 

найцікавіше він сказав, що Україні в принципі потрібна Європа. Інше питання звичайно, якщо 

нам Росія в жовтні запропонує газ по 290 доларів, наприклад, що тоді буде? Якщо наприклад, 

до кінця тижня так ставиться закон скажімо про прокуратуру на голосування, в такій формі, в 

якій він існує сьогодні, "Свобода" як голосує? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Ви знаєте, в якій формі він 

існує на сьогоднішній день? Ми знаємо законопроект лише про внесення змін до Конституції 
щодо судової гілки влади. Абсолютно не гідний законопроект. І який, до речі, треба 

переробляти, подавати наново його на реєстрацію. Тому що те, що подано, це є фактично закон 

Про монополізацію судової гілки влади в руках Адміністрації Президента". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Тобто в такій формі не буде існувати. Зрозуміло. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Останнє запитання. Якраз от, і ви в принципі вже 

висловили і критику. Скажіть, будь ласка, ви постійно говорите про те, що ви зі своїми 

партнерами по опозиції. Вчора у нас в цій студії був політолог Володимир Цибулько. І він 

власне наголосив на тому, що зараз "Свобода" якось відокремилася від всього 

євроінтеграційного процесу. Або підтвердіть це або спростуйте. 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Ви знаєте, на парканах так 

багато всього різного пишуть. І різні політологи так багато всього різно говорять, що насправді 
існує один дуже хороший спосіб – звернутися до представника політичної сили, і задати пряме 
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запитання, а слухати різного штибу політологів, які висловлюють свої якісь марні 
припущення". 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Пряме запитання – євроінтеграційні процеси – ваш 

пріоритет? 

Ігор ШВАЙКА, народний депутат, фракція ВО "Свобода": "Шлях на Європу і 
європейський україноцентризм – це є наша програмова позиція. Ми, як політична сила 

ідеологічна, завжди робимо лише те, що написано в нашій програмі. Підписання угоди Про 

Асоціацію з ЄС для нас, для українських націоналістів, як сказав сьогодні голова партії, це 

означає гасло – геть від Москви. Від колоніального рабства і розривання отих невидимих 

зразків, яких сьогодні тримає багатьох депутатів від Партії регіонів, Президента і його 

оточення. По суті, обрання цього вектору означає, що ми відходимо нарешті, силами багатьох 

поколінь від колоніальної залежності від російської імперії, і йдемо своїм європейським 

шляхом". 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Дякуємо вам. У нас, на жаль, обмежений час. Ми 

мусимо закінчувати. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Нагадаю, що це був Ігор Швайка, народний депутат 

від Всеукраїнського об’єднання "Свобода". 

Близько 200 активістів пікетували Верховну Раду, вимагаючи зняти з голосування 

законопроект 2342 Про трудову дискримінацію секс-меншин 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Близько 200 активістів пікетували сьогодні Верховну 

Раду, вимагаючи зняти з голосування законопроект 2342 Про трудову дискримінацію секс-

меншин. Вони гучно виступали проти гомосексуалізму, і на захист сімейних та моральних 

цінностей. А для настрою лунали дитячі пісні на радянський мотив. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Мовляв, якщо увійдемо до Європи, містом 

ходитимуть паради геїв і лес бійок. А в країні пануватиме аморальний хаос. Щодо трудової 
дискримінації, на сьогоднішньому засіданні у Верховній Раді третьої сесії VII скликання 

висловився лідер фракції Партії "УДАР" Віталій Кличко. Він зазначив, що у цивілізованому 

суспільстві кожен повинен мати право на власний вибір. 

Віталій КЛИЧКО, голова фракції УДАР у ВР: "Особиста точка зору чи партійна, вона 
дуже сьогодні не відрізняється. Якщо ми хочемо бути сучасною Україною, ми повинні бути 

толерантними до бажання людей вирішувати свою особисту долю". 

Об’єднатися довкола ухвалення євроінтеграційних законів і модернізації економіки 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Об’єднатися довкола ухвалення євроінтеграційних 

законів і модернізації економіки. До цього сьогодні закликав народних депутатів Президент 

Янукович. Він і Прем’єр Азаров прибули на урочисте відкриття третьої сесії парламенту VII 

скликання. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Опозиція, як і обіцяла, дала можливість Януковичу 

виступити, але розчарувалася у словах гаранта. Зокрема його оцінкою економічної ситуації в 

Україні. Про події у Верховній Раді докладно розкаже наша колега Олена Стецюк. Олено, 

вітаємо, яким був перший день роботи парламентарів? 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Вітаю, колеги. Усе керівництво країни зібралося 

сьогодні під одним куполом. На відкриття чергової сесії Верховної Ради прибули сам 

Президент і уряд. Також були присутні європейські політики, серед яких Александр 

Кваснєвський та Пет Кокс. Послухали гімн і перейшли до промови самого гаранта. Регіонали 

плескають стоячи. Опозиція мовчки сидить. Віктор Янукович каже – євроінтеграція – домашнє 
завдання депутатів. Але існує але. Буцімто без Митного союзу ніяк. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: "Відразу наголошую, що спроби протиставити 

співпраці на європейському векторі та співробітництво з нашими стратегічними партнерами – 

Російською Федерацією та країнами Євразійського співтовариства безпідставні. З точки зору 

стратегічної перспективи. Підписання угоди Про Асоціацію та зону вільної торгівлі відкриє 
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нові можливості для взаємовигідного співробітництва та подальшого зближення з нашими 

стратегічними партнерами в євразійському регіоні. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина" у ВР: "Ми вимагаємо від наших 

російських партнерів поважати суверенне право України на самовизначення. Ми самі приймемо 

рішення куди нам іти. І ми це рішення прийняли. Це рішення – іти до Європейського союзу. 

Також ми звертаємося до наших європейських партнерів, і до російських партнерів, що ну нам з 
Росією треба формувати нові відносини. Нові відносини, де Україна є частиною Європейського 

союзу, а Росія не просто нашим сусідом, а Росія є нашим партнером. На жаль, поки що нас 

росіяни не чують". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Опозиція каже в свою чергу, що всюди встигнути 

просто неможливо. Та мір влади йти до Європи ставить під сумнів. Приміром, законопроект 
Про безвізовий режим з Європою, анонсований вчора, не сьогодні, дивним чином зник з 
порядку денного. У партії влади відповідають, що проект потрібно ще доопрацювати у 

комітетах. 

Володимир ОЛІЙНИК, народний депутат, фракція Партії регіонів: "Швидше за все, 
потрібно адресувати це питання до погоджувальної ради. Вона остаточно формує порядок 

денний. І опозиція обов’язково, ну по-перше, є частина, які в Комітетах не розглянуті. Це я 

бачу. Комітети будуть працювати завтра. Думаю, що ми їх розглянемо на цьому тижні. Це не 

проблема. Тим паче, що чітко Президент зорієнтував об’єднатися навколо цих законів, і 
прийняти їх в найближчі терміни". 

Віталій КЛИЧКО, голова фракції УДАР у ВР: "Ми впевнені, що на сьогоднішній день 

від парламенту залежить дуже багато. майже вперше за багато років від дій парламенту 

залежить майбутнє України. На скільки будуть враховані європейські закони, на скільки 

більшість готова проголосувати. І в якому напрямку буде розвиватися України. Ми впевнені, 
що ми українці повинні зробити все для того, щоб у Вільнюсі угода Про Асоціацію з 
Європейським союзом була підписана". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Власне єдиного списку законопроектів для виконання 

умов Європейського союзу. Просто не існує. У влади свої законопроекти, в опозиції зовсім 

інші. У порядку денному сьогодні з’явився проект закону Про митний тариф. Єфремов каже – 

без цього документу в Європу аж ніяк. Депутати голосування зрештою провалюють. Опоненти 

влади не голосують. Кажуть – містить корупційні схеми. 

Р. ІЛЛИК, фракція "Батьківщина": "Виходячи з того, що ми бачимо, як підготовлений 

відповідний законопроект, і як він сьогодні доповідався, як він розглядався в сесійні залі, в 

тому числі і питання, які стосуються зниження, як було сказано, ввізного мита на деякі, я 

підкреслюю це слово, автомобілі, - свідчить про те, що не виключено, що відповідний 

законопроект містить в собі корупційну в тому числі складову". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Власне чи будуть на завтрашньому порядку денному 

євроінтеграційні законопроекти – поки що залишається загадкою. Колеги. 

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведуча: Дякую, Олено. 

У Межигорья появился новый собственник  
ТРК "Украина", События 

Евгений МИХИН, ведущий: У Межигорья появился новый собственник. Депутат Сергей 

Клюев подписал контракт на приобретение компании «Танталит» - она арендует 127 гектаров 

под Киевом. Пока что будущий хозяин проводит финансовый аудит объектов, находящихся на 

балансе приобретенной компании. По результатам проверки определит стратегию развития 

проекта под рабочим названием «Новые Петровцы». 

Журналист: «Сергей Петрович, скажите, сколько вы заплатили за объект и какой 

источник этих средств?». 

Сергей КЛЮЕВ, народный депутат Украины: «Сумма контракта – 106 миллионов 

гривен». 
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Журналист: «А источник средств?». 

Сергей КЛЮЕВ, народный депутат Украины: «Мои личные средства. Мои личные 

средства, плюс я немного занимаю средств – в кредит беру у компании своей - у 

«Укрподшибника». 

Журналист: «Спасибо». 

«За» и «против» евроинтеграции 

Евгений МИХИН, ведущий: Начало сессии сопровождали несколько митингов «за» и 

«против» евроинтеграции. Противники вступления Украины в ЕС уверены: это невозможно 

сделать за счет секс-меньшинств. Законопроект о противодействии дискриминации в Украине 

подан в Верховную Раду еще в феврале, а принять его должны до начала саммита Украина – ЕС 

в ноябре. Через дорогу под флагами партии власти митинговали сторонники евроинтеграции. 

Руслан КУХАРЧУК, лидер движения «Любовь против гомосексуализма»: «Я 

подчеркиваю: в Украине отсутствует дискриминация сексуальных меньшин. Никто никого не 

увольняет, нет проблем с трудоутройством. Тем более нет никакого физического насилия по 

отношению к этим людям. Поэтому эта проблема абсолютно надумана. Но, тем не менее, ее 

пытаются раскачивать в украинском обществе». 

Антон БРУКША, активист организации «Молодые регионы»: «Мы хотим быстрее в 

Евросоюз.. Вот вы говорите про гомосексуализм, законы, но это только один закон, и, 

понимаете, не все государства Евросоюза его поддерживают. Есть много хороших законов, 

допустим, закон об улучшении экономики, о борьбе с коррупцией». 

Валентин Наливайченко «Безвідповідальність у парламенті – це політична 
корупція»  

Радіо Свобода, Точка зору 

Осінь цього року – час, коли кожен із народних депутатів, уряд, громадські організації 
мають взяти на себе відповідальність. Ухвалити стратегічне рішення: куди рухається країна, 

якою буде українська економіка, юстиція, освіта, наука, інфраструктура? 

Що від відповідального рішення кожного піде на користь громадянам України, тобто є 
національним інтересом? 

Відповідальність у стратегічному виборі – це вміння чітко сформулювати національні 
інтереси та діяти. Відкрити для України у 21-му столітті європейський економічний, освітній та 

громадянський простір – це підписати угоди про асоціацію та про вільну торгівлю з ЄС.  

А ось приклад політичної безвідповідальності – три з половиною роки нездатності уряду 

в українсько-російських відносинах вийти на взаємовигідну співпрацю на основі вже давно 

підписаної угоди про вільну торгівлю між Україною та Росією. А з осені 2011 року – ще й з 
країнами-учасницями СНД. 

Цього тижня в українського парламенту є шанс зробити щось дійсно важливе. Для усієї 
країни і для кожного українця. Відкинути усі політичні непорозуміння і разом ухвалити закони, 

необхідні для підписання Угоди про асоціацію з ЄС у листопаді у Вільнюсі. Вчинити 

відповідально. 

Не має бути безкінечних перерв, неповноцінних «урочистих» або скорочених засідань. 

Зібратися під куполом та нічого не робити й базікати – це безвідповідальність. А 

безвідповідальність у парламенті – це політична корупція. Так само, як працювати у середу і 
п’ятницю лише до обіду, прикриваючись фіговим листком регламенту. Або просувати 

лобістські закони. 

Наша фракція готова працювати цілодобово, щоб встигнути надолужити час, так 

бездарно втрачений нинішньою владою. Ми дамо свої голоси за євроінтеграційні 
законопроекти. Рішуче протидіятимемо корупційним метастазам влади. 

На порядку денному – внесення змін до виборчого законодавства, ухвалення нового 

закону про прокуратуру, реформа судової системи, призначення виборів у 5 проблемних 
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округах. Зміст ухвалених законів має відповідати стандартам нової європейської України. 

Недостатньо просто підтримати закони, які є у списку. У них потрібно врахувати всі 
зауваження та вимоги ЄС і Венеціанської комісії. 

Не маємо права підвести людей, які прийшли вчора і сьогодні під Верховну Раду. Вони 

готові спільно з нами працювати задля реалізації європейського майбутнього України. У 

громадянського суспільства є величезний потенціал і справжнє бажання будувати Європу в 

Україні. Тому влада вже зараз повинна залучати громадські організації, журналістів, активних 

громадян до розбудови власного майбутнього в Європейському союзі. Ми у Верховній Раді 
створили такий майданчик для спільної роботи і працюємо разом. 

Вчора, 2 вересня, з колегами від опозиції взяв участь у дискусії в Німецькому 

Бундестазі. Навіть найбільші європейські скептики готові зробити крок назустріч Україні. Але 

зараз – м’яч на нашій половині поля. Лишилося тільки зробити по ньому влучний удар. Не 

схибити. Вирішити. Діяти. 

  

– народний депутат (фракція УДАР) 


